
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
Ανακοινώνεται ότι ο Βουλευτής Α’Θεσσαλονίκης του Πα-

νελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Θωµάς Ροµπόπουλος,
µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, γνωστοποιεί
την παραίτησή του από το Αξίωµα του Βουλευτή, σελ. 434-
438

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 419-422
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

422-431
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i. σχετικά µε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, σελ. 432
ii. σχετικά µε την αναστολή των πλειστηριασµών για δύο

χρόνια και τη µείωση του ποσού των µηνιαίων δόσεων των
δανείων, σελ. 439

iii. σχετικά µε τη διαρροή εισοδηµάτων προς Βουλγαρία
και Σκόπια εις βάρος των παραµεθόριων περιοχών της Βο-
ρείου Ελλάδος, σελ. 445

β) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε το χρονοδιάγραµµα υλοποίησης των προγραµµά-
των κοινωφελούς εργασίας στο Νοµό Κορινθίας, σελ. 440

γ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε τη διακοπή της χρηµατοδότησης και των εργα-
σιών στο φράγµα των Αχυρών στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας,
σελ. 442

δ) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την κατάργηση του Οικοτροφείου της Ανώτερης Σχολής
Τουριστικής Εκπαίδευσης Ρόδου (ΑΣΤΕΡ) και την ενδεχό-
µενη συγχώνευση της Σχολής µε την αντίστοιχη του Αγίου
Νικολάου Κρήτης, σελ. 443

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση Εκθέσεων Διαρκών Επιτροπών: 
Η Διαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων και η Διαρ-

κής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας Τάξης και Δι-
καιοσύνης, καταθέτουν την  Έκθεσή τους στο σχέδιο νόµου
του Υπουργείου Οικονοµικών: ‘’Συνταξιοδοτικές ρυθµίσεις,
ενιαίο µισθολόγιο-βαθµολόγιο, εργασιακή εφεδρεία και
άλλες διατάξεις εφαρµογής του µεσοπρόθεσµου πλαισίου
δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015", σελ. 446

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 419-447

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ Σ.,  σελ. 432, 433
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β. , σελ. 440, 443
ΙΑΤΡΙΔΗ Τ. , σελ. 443, 444
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 439
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ  Ά. , σελ. 445, 446
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ. , σελ. 439, 440, 441
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ. 442, 443
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 442, 443
ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ Γ. , σελ. 444, 445
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Π. , σελ. 445, 446
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ Φ. , σελ. 432, 433
ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ Α. , σελ. 440, 441
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Αθήνα, σήµερα στις 17 Οκτωβρίου, ηµέρα Δευτέρα και ώρα
18.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΑΪΤΣΗ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΥ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Σάββα Αναστα-
σιάδη, Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  κάτοικοι του διευρυµένου Δήµου Ζαχάρως
αιτούνται να ενταχθούν οι έξι τοπικές  κοινότητες του τέως
Δήµου Φιγαλείας στη ΔΟΥ Ζαχάρως, και όχι στο Δήµο Κρεσταί-
νων.

2) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  οι Πρόεδροι των Επιµελητηρίων Καβάλας και
Δράµας αιτούνται τη δηµιουργία Ειδικής Οικονοµικής Ζώνης
στην Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας- Θράκης.

3) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι Κολυµβητικοί Σύλλογοι Ηρακλείου αι-
τούνται τη χρηµατοδότησή τους για τη θέρµανση της µοναδικής
πισίνας της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού στο Ηράκλειο.

4) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΔΑΒΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Ξενοδοχείων Σητείας αιτείται
την επίλυση προβληµάτων που αντιµετωπίζει η ευρύτερη πε-
ριοχή της Σητείας σε τοµείς που αφορούν στον τουρισµό.

5) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΔΑΒΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Σύλλογος Παραγωγών και
Πωλητών Λαϊκών Αγορών Νoµού Λακωνίας εκφράζει την αντί-
θεσή του στην εγκατάσταση ταµειακών µηχανών και τη νέα φο-
ρολόγηση των αγροτικών προϊόντων.

6) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΔΑΒΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Εταιρείας Μακεδονικών
Σπουδών αιτείται την εξαίρεση της  εταιρείας από τον έκτακτο
φόρο επί των ακινήτων.

7) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία  κάτοικοι Χανίων Νοµού Κρήτης αιτούνται
την παραχώρηση του κτηρίου των Δικαστικών Φυλακών των Χα-
νίων για τη στέγαση του Ιστορικού Αρχείου Κρήτης.

8) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Περιφερειακού Τµήµατος
Μαγνησίας του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος αιτείται την
αποτροπή των εξοντωτικών αυξήσεων των ασφαλίστρων των
ελευθέρων επαγγελµατιών µηχανικών που υπάγονται στην ασφά-
λιση του ΕΤΑΑ.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Συντονιστικό Καθηγητών Ιταλικής
Φιλολογίας της Περιφέρειας Κρήτης αιτείται την ένταξη της ιτα-
λικής γλώσσας και στο δηµοτικό, την επαναφορά της ιταλικής
ως δεύτερης γλώσσας επιλογής στο γυµνάσιο και ως επιλεγό-
µενης στο λύκειο κ.λπ..

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων Επι-
τροπής Κεφαλαιαγοράς αιτείται την εξαίρεση του προσωπικού
της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς από το πεδίο εφαρµογής των
διατάξεων του σχεδίου νόµου «Συνταξιοδοτικές ρυθµίσεις,Ενιαίο
Μισθολόγιο-Βαθµολόγιο, κ.λπ.».

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών δια-
µαρτύρεται για µια σειρά κυβερνητικών αποφάσεων που πλήτ-
τουν τα µέλη της.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος εκφράζει τη δυσαρέσκειά της απέναντι στις
κυβερνητικές αποφάσεις που πλήττουν οικονοµικά τις πολύτε-
κνες οικογένειες.

13) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου
Κυθήρων αιτείται την άµεση καταβολή των επιδοτήσεων στα
πλοία Ε/Γ-Ο-Γ Βιτσέντζος Κορνάρος και Ε/Γ-Ο/Γ Πορφυρούσα,
καθώς και την αποφυγή της µείωσής τους, προκειµένου να δια-
τηρηθεί η εκτέλεση των δροµολογίων τους.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Επιθεωρητών Ελεγκτών
Δηµόσιας Διοίκησης αιτείται την πρόβλεψη επιδόµατος θέσης
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ευθύνης για τους Επιθεωρητές και Βοηθούς Επιθεωρητές Ελεγ-
κτές.

15) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  το Κίνηµα Πολιτών Κέντρου Αθήνας  αιτείται
τη θέσπιση µέτρων ως κίνητρο για την εµπορική και οικονοµική
αναβάθµιση του ιστορικού κέντρου των Αθηνών.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Δηµοτικών Υπαλλήλων
Πτυχιούχων Ανωτάτων Σχολών Νοµού Θεσσαλονίκης εκφράζει
την αντίθεσή του στο άρθρο 15 του νέου Βαθµολογίου προαγω-
γών και µισθολογικής εξέλιξης των δηµοσίων υπαλλήλων, των
ΟΤΑ Α’και Β’ Βαθµού και άλλων φορέων του δηµόσιου τοµέα.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συνδικαλιστική Οµο-
σπονδία Νοσηλευτικού Προσωπικού αιτείται την καθιέρωση
Ειδικού Νοσηλευτικού Μισθολογίου.

18) Ο Βουλευτής Ξάνθης κ. ΤΣΕΤΙΝ ΜΑΝΤΑΤΖΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία   αιτείται την τοποθέτηση φωτεινών σηµατο-
δοτών στον κόµβο των Μαγγάνων, της επικίνδυνης διασταυ-
ρώσεως της δηµοτικής οδού Κεσσάνης-Αβάτου µε την επαρ-
χιακή οδό Ξάνθης-Παραλίας Μαγγάνων.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Αθλητικό Σωµατείο ΑΜΕΑ «Τι-
τάνες» Αχαϊας διαµαρτύρεται για τις µεγάλες περικοπές στις
επιχορηγήσεις των Αθλητικών Οµοσπονδιών.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  Απόστρατοι Αξιωµατικοί της Ελ-
ληνικής Αστυνοµίας διαµαρτύρονται για την περικοπή των
συντάξεών τους.

21) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο
του Συλλόγου Εκτάκτου Εκπαιδευτικού Προσωπικού του ΑΤΕΙ
Χαλκίδος εκφράζει την αντίθεσή του απέναντι στην υπ’ αριθµ.Φ9/
96.401/Ε5/28-9-2011 απόφαση της Υπουργού Παιδείας για  την
κατανοµή πιστώσεων στα ΑΤΕΙ της χώρας και την κάλυψη θέ-
σεων Εκτάκτου Εκπαιδευτικού Προσωπικού για το σπουδαστικό
έτος 2011-2012.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ειδικού Επιστηµονι-
κού Προσωπικού (µε σύµβαση ιδιωτικού δικαίου αορίστου
χρόνου στο δηµόσιο) ζητεί διορθώσεις-τροποποιήσεις του σχε-
δίου νόµου σε ότι  αφορά στο Βαθµολόγιο-Μισθολόγιο των Ειδι-
κών Επιστηµόνων.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Βασιλική Παππά, πολιτευτής
Ν.Δ. Ευβοίας εκφράζει την έντονη δυσαρέσκειά της προς την
υπηρεσία και τα στελέχη του ΟΑΕΔ Εύβοιας αλλά και της Κεν-
τρικής Διοίκησης για τα προβλήµατα που δηµιούργησαν στην
επικοινωνία αλλά και την υποβάθµιση της σηµασίας των στοι-
χείων που ζητήθηκαν. 

24) Ο Βουλευτής Καστοριάς κ. ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Συνταξιούχων Δηµοτι-
κών και Κοινοτικών Υπαλλήλων Νοµού Καστοριάς διαµαρτύρεται
για την αύξηση των ταχυδροµικών τελών.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Απο-
στράτων Θεσσαλίας αιτούνται την εξαίρεσή τους από το µέτρο
µείωσης του 40% των συντάξεων για συνταξιούχους κάτω των
πενήντα πέντε ετών.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος
Αχαΐας διαµαρτύρεται για τις κυβερνητικές επιλογές.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Τεχνικού Επιµε-
λητηρίου Δυτικής Ελλάδας αιτείται την εξαίρεση των σεισµο-
πλήκτων και πυροπλήκτων από το τέλος ακίνητης περιουσίας.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Θεραπευτικό Παιδαγωγικό Κέν-
τρο Ιατρών Απροσάρµοστων Παίδων «Η ΜΕΡΙΜΝΑ» εκφράζει τη
δυσαρέσκειά του για ένταξη του κέντρου στο µητρώο της γενι-
κής κυβέρνησης και καταθέτει τα προβλήµατα που αντιµετωπί-
ζει.

29) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυτέκνων
Ελλάδος διαµαρτύρεται για τη φορο - εξοντωτική επιδροµή της
Κυβέρνησης στους πολύτεκνους.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία εργαζόµενοι του Ινστιτούτου Φαρ-
µακευτικής Έρευνας και Τεχνολογίας (ΙΦΕΤ Α.Ε.) καταγγέλλουν
την υπαγωγή τους σε καθεστώς «εργασιακής εφεδρείας».

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία τα µέλη της Οµοσπονδίας Ελλή-
νων Συλλόγων Γονέων και Κηδεµόνων της Βάδης-Βυτεµβέργης
εκφράζουν την αντίθεσή τους για το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο, το
οποίο αφορά στην ελληνική εκπαίδευση των οµογενών. 

32) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ-ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ, και Β’ Αθηνών κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων του Ταµείου Αρχαιο-
λογικών Πόρων και Απαλλοτριώσεων αιτείται να δροµολογηθούν
βιώσιµες λύσεις για τα σηµαντικά θεσµικά και ουσιαστικά ζητή-
µατα, που αφορούν στην αποτελεσµατική λειτουργία του Τα-
µείου Αρχαιολογικών Πόρων.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Πανελλήνιο Σωµατείο χειρι-
στών, γεωτρυπανιστών, µηχανηµάτων και τεχνικών έργων αιτεί-
ται την επιτακτική αναγκαιότητα διατήρησης του ρόλου των σω-
µατείων στην πιστοποίηση της προϋπηρεσίας µε σκοπό την εύ-
ρυθµη λειτουργία του κλάδου.

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ-ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εκτάκτων Αρ-
χαιολόγων εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για τη διενέργεια
παράτυπων προσλήψεων ειδικευµένου επιστηµονικού προσωπι-
κού αρχαιολογικών έργων. 

35) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  εκπαιδευτικοί που εργάζονται
σε ΝΠΔΔ του Δήµου Φιλοθέης Ψυχικού αιτούνται διευκρινίσεων
για το εργασιακό ωράριο των εκπαιδευτικών στους ΟΤΑ σε εβδο-
µαδιαία απασχόληση.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Εταιρείας Προστα-
σίας Πασχόντων από Μεσογειακή Αναιµία (Σύλλογος Γονέων)
αιτείται την εξαίρεσή τους από την µείωση των κύριων συντά-
ξεων για  συνταξιούχους, κάτω των πενήντα ετών.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι φορείς Πανελλήνιας Οµοσπον-
δίας Μηχανικών Τεχνολογικού τοµέα Ανώτερης Εκπαίδευσης
Δηµοσίων Υπαλλήλων, η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε Ανα-
πηρία κ.ά. ζητούν ακρόαση ενώπιον της Επιτροπής Οικονοµικών,
Δηµόσιας Διοίκησης και Δικαιοσύνης, κατά τη συζήτηση του πο-
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λυνοµοσχεδίου.

38) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε πρόστιµο που πρό-
κειται να επιβάλει η αλβανική κυβέρνηση σε όσους δηλώσουν
ελληνική καταγωγή κατά την απογραφή του πληθυσµού στην Αλ-
βανία.

39) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ-ΣΗΦΟΥ-
ΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο
του Συλλόγου Εκτάκτου Εκπαιδευτικού Προσωπικού του ΑΤΕΙ
Χαλκίδος εκφράζει την αντίθεσή του στην απόφαση της Υπουρ-
γού Παιδείας που αφορά στην κατανοµή πιστώσεων στα ΑΤΕΙ
της χώρας για κάλυψη θέσεων εκτάκτου εκπαιδευτικού προσω-
πικού το σπουδαστικό έτος 2011-2012.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Προστασίας Καταναλω-
τών Κρήτης αιτείται την αναστολή των πλειστηριασµών πρώτης
κατοικίας για τρία έτη, ανεξαρτήτως πτωχευτικής ιδιότητος.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την παράταση υποβολής
προτάσεων στα µέτρα 313, 321, 322, 323 του προγράµµατος
«ΑΓΡΟΤΙΚΗ ΑΝΑΠΤΥΞΗ ΤΗΣ ΕΛΛΑΔΑΣ 2007-2013».

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Τελωνειακών Υπαλ-
λήλων Ελλάδος προτείνει στο νοµοσχέδιο για το ενιαίο µισθο-
λόγιο να προστεθεί διάταξη για την εξαίρεση από τις διατάξεις
του νόµου των αµοιβών που συνιστούν δικαιώµατα ανταποδοτι-
κού χαρακτήρα.

43) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ-ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία η ‘Ενωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων Αχαΐας αιτείται
µεταξύ άλλων στο υπόµνηµά της, την άµεση αναδιάρθρωση των
αστυνοµικών υπηρεσιών, την ανέγερση σύγχρονου αστυνοµικού
µεγάρου, την αναβάθµιση του ΑΤ. Κάτω Αχαΐας σε Αστυνοµική
Υποδιεύθυνση κ.α..

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Διδακτό-
ρων ΙΔΑΧ ΑΕΙ αιτείται την άρση της άδικης µεταχείρισης
υπαλλήλων µε αυξηµένα προσόντα στο νέο βαθµολόγιο-µισθο-
λόγιο.

45) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Πέλλας εκ-
φράζει τη δυσαρέσκειά του για την πρόθεση κατάργησης της
Χηµικής Υπηρεσίας της ‘Εδεσσας και τη µεταφορά της στην Χη-
µική Υπηρεσία της Βέροιας. 

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος διαµαρτύρεται για την περικοπή των πολυτε-
κνικών επιδοµάτων µε εισοδηµατικά κριτήρια.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών Ελλάδος
αιτείται την άµεση αναγνώριση της τρίωρης εργαστηριακής απα-
σχόλησης και την ενσωµάτωση των τριών ωρών στο υποχρεω-
τικό διδακτικό ωράριο των υπεύθυνων εργαστηρίων στα Σχολικά
Εργαστηριακά Κέντρα όπως ορίζεται και για τις υπόλοιπες σχο-
λικές µονάδες.

48) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Αποκλειστικών Αδελφών Νο-
σοκόµων-Νοσηλευτριών, Νοµού Καβάλας εκφράζει την αντίθεσή
του για τις συνθήκες εργασίας των αποκλειστικών νοσοκόµων-
νοσηλευτριών, στο Νοσοκοµείο Καβάλας, όπως παράνοµη ερ-

γασία ατόµων, απαγόρευση του ασθενούς για την προσωπική
επιλογή της νοσοκόµας, κ.ά.. 

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Διευθυντής της Τεχνικής Εκπαι-
δευτικής Α.Ε. διαµαρτύρεται για καθυστερήσεις στην προώθηση
της διαγωνιστικής διαδικασίας  τεσσάρων διαγωνισµών.

50) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Αντιπεριφερειάρχης Πέλλης εκ-
φράζει τη δυσαρέσκειά του για την προοπτική της καταργήσεως
της Χηµικής Υπηρεσίας της ‘Εδεσσας και τη µεταφορά της στη
Χηµική Υπηρεσία της Βέροιας, αξιολογούµενη ως ζηµιογόνα και
αντιπαραγωγική, για το ελληνικό δηµόσιο.

51) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Δήµαρχος Φαιστού, Νοµού
Κρήτης αιτείται την επανεξέταση του σχεδιασµού για την κατάρ-
γηση υπηρεσιών και εισηγείται δηµοκρατική και δίκαιη ανάπτυξη
για το δήµο.

52) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αντιδήµαρχος της Τεχνικής
Υπηρεσίας του Δήµου Μεσσήνης αιτείται την παροχή διευκρινί-
σεων για το πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ».

53) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Οµοσπονδίας
των απανταχού Λευκαδίτικων Συλλόγων Νοµού Λευκάδος εκ-
φράζει τη δυσαρέσκειά του και αιτείται την επανεξέταση της
ρύθµισης άρσεως της ταχυδροµικής ατέλειας στην αποστολή
των εντύπων των πολιτιστικών συλλόγων.

54) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται τον ακριβή καθορισµό τιµής
ζώνης, σε περιοχές της Κορινθίας, λόγω των διακυµάνσεων  που
ισχύουν, ώστε να εφαρµοσθεί δίκαια ο ν.4014/2011.

55) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Συλλόγου της το-
πικής κοινότητας Ψαρίου, του Δήµου Σικυωνίων αιτείται  την
εξεύρεση λύσης για την πρωτοβάθµια εκπαίδευση παιδιών της
τοπικής κοινότητας Ψαρίου Κορινθίας, µετά την κατάργηση του
Δηµοτικού Σχολείου Ψαρίου.

56) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Παπαγιαννά-
δων αιτείται από την Αγροτική Τράπεζα Ελλάδος, την ευνοϊκή
ρύθµιση των χρεών του. 

57) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Αγίου Νικολάου, Κρήτης αι-
τείται την επίσπευση της διαδικασίας κατάργησης του Λιµενικού
Ταµείου Λασιθίου, ώστε να λειτουργήσουν τα Λιµενικά Ταµεία
Αγίου Νικολάου, Σητείας και Ιεράπετρας.

58) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος του Δήµου Γαύδου,
Νοµού Χανίων αιτείται τη διατήρηση της επιδότησης των δύο
άγονων γραµµών προς την Νήσο  Γαύδο.

59) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ-ΣΗΦΟΥ-
ΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Οµο-
σπονδίας Χειριστών Μηχανοδηγών και Γεωτρυπανιστών Ελλάδος
επισηµαίνει την αδικία που διενεργείται εις βάρος των σωµατείων
αυτών µε την αφαίρεση του δικαιώµατος της γνωµοδότησης.

60) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στα προβλήµατα τα
οποία έχουν δηµιουργηθεί, εξαιτίας των ασαφειών του νόµου
ΥΠΕΚΑ, περί αυθαιρέτων. 
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61) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αντιδήµαρ-
χος του Δήµου Κυθήρων εκφράζει την αγωνία του για την καθυ-
στέρηση των επιδοτήσεων προς δύο πλοία, ώστε να συνεχίσουν
τα δροµολόγιά τους και να µη θιγεί η οικονοµική και κοινωνική
ζωή των νησιών.

62) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βιάννου, Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται την παράταση των προθεσµιών υποβολής
προτάσεων στα µέτρα 313, 321, 322, 323 του προγράµµατος
«Αγροτική Ανάπτυξη Ελλάδος 2007-2013».

63) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Διευθύντρια της Περιφερειακής Ανά-
πτυξης Α/θµιας και Β/θµιας Εκπαίδευσης Μαγνησίας ΕΕΕΕΚ
Βόλου αιτείται την κάλυψη κενών ειδικού εκπαιδευτικού και ειδι-
κού βοηθητικού προσωπικού. 

64) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε αυθαι-
ρεσίες στη διαδικασία τακτοποίησης αυθαιρέτων από οµοσπον-
δίες µη νόµιµες.

65) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εθνικό Αθλητικό Κέντρο Ηρα-
κλείου αιτείται χρηµατοδότησης για την κάλυψη λειτουργικών
αναγκών του Αθλητικού Κέντρου.

66) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου, Νοµού
Ηρακλείου αιτείται παράτασης για τις προθεσµίες υποβολής
προτάσεων των µέτρων 313, 321, 322, 323 του προγράµµατος
«Αγροτική Ανάπτυξη Ελλάδος 2007-2013».

67) Ο Βουλευτής Ευρυτανίας κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΡΑΝΙΚΑΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγονός της
µη πρόβλεψης επέκτασης του δικτύου φυσικού αερίου στο Νοµό
Ευρυτανίας.

68) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Σύλλογος Γαργα-
λιάνων, Νοµού Μεσσηνίας αιτείται τη ρύθµιση των απαραίτητων
τροποποιήσεων, ώστε να γίνει µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο η
διαδικασία χορήγησης άδειας χρήσης νερού και να προχωρή-
σουν οι γεωτρήσεις για τους µικροµεσαίους αγρότες.

69) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Χειριστών Μηχα-
νοδηγών Βοηθών µηχανηµάτων «Ο Προµηθεύς» αιτείται τη µη
αφαίρεση από τα επαγγελµατικά σωµατεία χειριστών της διαδι-
κασίας της γνωµοδότησης.

70) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μονεµβασίας Νοµού
Λακωνίας αιτείται ενηµέρωσης για την πορεία της διαδικασίας
αποζηµίωσης των αγροτών της περιοχής από τους παγετούς του
προηγούµενου χειµώνα.

71) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ερέτριας

αιτείται την έναρξη λειτουργίας του Δηµοτικού Λιµενικού Τα-
µείου Ερέτριας.

72) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΔΟΞΙΑ-ΕΥΑ ΚΑΪΛΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται τη λήψη µέτρων, σχετικά
µε την κυκλοφορία προϊόντων του κλάδου των συµπληρωµάτων
διατροφής και των προϊόντων ειδικής διατροφής.

73) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Γαύδου αιτείται να συ-
νεχιστεί η επιδότηση των δύο άγονων γραµµών που εξυπηρετούν
το νησί.

74) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Συλλόγου Προστασίας
της Ενιαίας Μάνης «Ευνοµία» αιτείται την οριστική επίλυση του
ιδιοκτησιακού της Μάνης, ώστε το βάρος απόδειξης των ιδιοκτη-
τών να µη βαρύνει τους πολίτες, αλλά το δηµόσιο.

75) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Γονεϊκού Κινή-
µατος Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες  αιτείται την εξαίρεση των ατό-
µων µε ειδικές ανάγκες από την επιβολή ειδικού τέλους ακινήτου
και την έκτακτη εισφορά και εκφράζει τη δυσαρέσκειά της για
τις τραγικές µειώσεις των τακτικών επιχορηγήσεων στους προ-
νοιακούς φορείς.

76) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπον-
δία Εργαζοµένων στις Δηµοτικές Επιχειρήσεις Ύδρευσης
Αποχέτευσης (ΠΟΕ-ΔΕΥΑ) διαµαρτύρεται για την παραπλανη-
τική εικόνα που έχει δηµιουργηθεί το τελευταίο διάστηµα για τις
αποδοχές του προσωπικού των ΔΕΥΑ.

77) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Πανελλήνιας
‘Ενωσης Δασολόγων Δηµοσίων Υπαλλήλων καταθέτει µε σχετικό
υπόµνηµα, τις θέσεις του για θεσµικά αιτήµατα.

78) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αρτοποιών Ελ-
λάδος αιτείται την παρέµβαση του αρµόδιου Υπουργείου για την
παράνοµη εισαγωγή ψωµιού, το οποίο πωλείται ως ελληνικό από
τη Βουλγαρία, τη Ρουµανία και άλλες γειτονικές χώρες.

79) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Συντακτών Περιοδικού
και Ηλεκτρονικού Τύπου εκφράζει τις θέσεις της ενώσεως για το
νέο µισθολόγιο-βαθµολόγιο.

80) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώ-
σεων Συντακτών εκφράζει τις θέσεις της για το νέο µισθο-
λόγιο-βαθµολόγιο.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 18940/07-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μαρκάκη Παύλου δόθηκε µε το υπ αριθµ. οικ.24900/11/21-09-
2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 21555/19-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 4828/21-09-

2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 21673/23-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/61492/0094/

21-09-2011 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµι-
κών  η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 21740/24-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΓΚΕ 1131832

ΕΞ 2011/4970/21-09-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 21957/29-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Χαρακόπουλου Μάξιµου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Δ1/Α/οικ.

21782/21-09-2011  έγγραφο  από τον Υφυπουργό Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 47/10-10-2011 πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε την αναστολή των πλειστηριασµών για δύο χρόνια και τη
µείωση του ποσού των µηνιαίων δόσεων των δανείων θα απαν-
τηθεί αργότερα από τον Υφυπουργό Εργασίας κ. Ιωάννη Κου-
τσούκο κατόπιν συνεννόησης. 

Σειρά έχει η δεύτερη µε αριθµό 64/11-10-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Σάββα Αναστασιάδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αναστασιάδη θα απαντήσει ο
Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

Το λόγο έχει ο κ. Αναστασιάδης για δύο λεπτά, για να µας ανα-
πτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε Αναστασιάδη, έχετε το λόγο.
ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Η ερώτησή µου, κύριε Πρόεδρε και

κύριε Υπουργέ, έχει να κάνει µε τον τρόπο λειτουργίας της διοί-
κησης του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου.

Το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, όπως όλοι µας ξέρουµε, ήταν
θεµατοφύλακας των Ελλήνων µικροκαταθετών. Ήταν ένα ίδρυµα
µε το οποίο ο Έλληνας µικροκαταθέτης είχε συναισθηµατική
σχέση και όλοι µας θυµόµαστε τη σχολική αποταµίευση, τους
κουµπαράδες που µοίραζε και άλλες ανάλογες δραστηριότητες
που είχε κατά καιρούς.

Η τράπεζα είχε µεγάλη ευρωστία ακόµα και το 2009, την πε-
ρίοδο που η διεθνής κρίση είχε κορυφωθεί. Η τράπεζα το πρώτο
εννεάµηνο του 2009 παρουσίασε κέρδη 160 εκατοµµύρια ευρώ.
Σήµερα η τράπεζα έχει ζηµιές 500 εκατοµµύρια ευρώ. Και ενώ
σ’ αυτήν την κρίσιµη περίοδο και µε τις ζηµίες που προανέφερα,
η διοίκηση θα έπρεπε να κάνει ό,τι κάνουν όλες οι άλλες τράπε-
ζες, δηλαδή να µειώσουν το λειτουργικό κόστος, η διοίκηση της
τράπεζας κινείται στην αντίθετη τελείως πλευρά, δηλαδή, ανοίγει
καταστήµατα και δαπανά χρήµατα που αµφιβάλλω αν ποτέ θα
έχουν το ανάλογο όφελος.

Συγκεκριµένα στη Θεσσαλονίκη στην οδό Βασιλίσσης Όλγας
84 η τράπεζα είχε ενοικιάσει, ανακαινίσει και λειτουργήσει το
2005 ένα κατάστηµα, ξοδεύοντας τα ανάλογα χρήµατα, χωρίς
φυσικά να έχει γίνει µέχρι σήµερα η απόσβεση. Δυο χρόνια µετά
η διοίκηση αποφάσισε να νοικιάσει ένα άλλο κατάστηµα δαπα-
νώντας επίσης αρκετές δεκάδες χιλιάδες ευρώ, διακόσια περί-
που µέτρα από το υφιστάµενο κατάστηµα στην ίδια οδό, στην
οδό Βασιλίσσης Όλγας. 

Αυτό βέβαια ήταν αδικαιολόγητο και ανεξήγητο, δηλαδή το
πώς λειτουργεί η τράπεζα σε µια τέτοια περίοδο κρίσης, όπου οι
εργασίες της τράπεζας έχουν µειωθεί δραµατικά και παρουσιά-
ζουν ζηµίες. Η απάντηση, όµως, ήρθε όταν µετά την ερώτησή
µου αποκαλύφθηκε ότι το νέο αυτό κατάστηµα ανήκε στην πε-
θερά του αδελφού του Πρωθυπουργού, καθώς λέγεται ότι ο
αδελφός του Πρωθυπουργού είναι στενός φίλος του Προέδρου
του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου. Βεβαίως, εγώ την κυρία αυτή
δεν την γνωρίζω ούτε γνώριζα πριν από αυτήν την ερώτηση ότι
υπήρχε τέτοιο θέµα ούτε και έχω κανένα πρόβληµα. Η γυναίκα
τη δουλειά της κάνει.

Μετά από αυτήν την αποκάλυψη εγείρονται όµως ορισµένα
ερωτήµατα. Όλη αυτή η υπόθεση είναι νόµιµη; Έχει αποφάσεις
τεκµηριωµένες του διοικητικού συµβουλίου; Όλες οι ενέργειες
ενοικίασης, αποκατάστασης κ.λπ. έχουν γίνει µε νόµιµο τρόπο;
Είναι προς το συµφέρον της τράπεζας όλη αυτή η διαδικασία;
Πόσα λεφτά δαπανήθηκαν και τι προσδοκά ως οφέλη από αυτήν
τη µετακίνηση η τράπεζα; Τέλος, είναι πολιτικά ηθικό µια κρατική
τράπεζα µε ζηµίες σε µια περίοδο όπου οι εργασίες της µειώνον-
ται δραµατικά εν µέσω κρίσης, να νοικιάζει ένα κατάστηµα που
ανήκει στο στενό οικογενειακό περιβάλλον του Πρωθυπουργού;
Πώς δικαιολογούνται όλα αυτά; Αυτό ήταν και σε γνώση της πο-
λιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Οικονοµικών;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον συνάδελφο κ. Σάββα Αναστασιάδη.
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Φίλιππος Σαχινίδης και Βουλευτής

Λαρίσης.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Πρόεδρε, θα ξεκινήσω από το τελευταίο σηµείο της
ανάπτυξης που έκανε ο κύριος συνάδελφος. Ρώτησε ο κύριος
συνάδελφος αν το Υπουργείο Οικονοµικών γνώριζε την απόφαση
που πήρε  µια τράπεζα, δηλαδή µια ανώνυµη εταιρεία, εισηγµένη
στο Χρηµατιστήριο, διά των αρµοδίων της οργάνων για τη µετεγ-
κατάσταση ενός καταστήµατος. Εγώ θα τον ρωτήσω: Πιστεύετε
ότι είναι δυνατόν ο Υπουργός των Οικονοµικών να ενηµερώνεται
για το πώς ακριβώς αποφασίζει κάθε ανώνυµη εταιρεία εισηγ-
µένη στο Χρηµατιστήριο για µια σειρά από ζητήµατα που την
αφορούν; Βεβαίως και όχι. Δεν είναι δουλειά του Υπουργού Οι-
κονοµικών να ακολουθεί σε καθηµερινή βάση τις αποφάσεις που
παίρνει µια εταιρεία που είναι εισηγµένη στο Χρηµατιστήριο. Και
επειδή αντιλαµβάνοµαι ότι ο κύριος συνάδελφος αυτό το πράγµα
το γνωρίζει, θέλω να πιστεύω ότι το ερώτηµα που κατέθεσε στη
Βουλή είναι περισσότερο ρητορικό και όχι ουσίας. Τα στοιχεία
άλλωστε τα έχει. Ο ίδιος αποκάλυψε ότι κατέθεσε ερώτηση, πήρε
απάντηση για όλα τα στοιχεία που αφορούν τη συγκεκριµένη µί-
σθωση και έρχεται αυτήν τη στιγµή να ρωτήσει το Υπουργείο Οι-
κονοµικών αν τελούσε σε γνώση του.

Να ξεκαθαρίσουµε ορισµένα ζητήµατα. Το ελληνικό δηµόσιο
βεβαίως και συµµετέχει στο µετοχικό κεφάλαιο του Ταχυδροµι-
κού Ταµιευτηρίου και µάλιστα σε ένα ποσοστό που ξεπερνά και
το 55%. Πώς όµως, κύριε συνάδελφε, το ελληνικό δηµόσιο ασκεί
έλεγχο στα πεπραγµένα µιας εταιρείας που είναι εισηγµένη στο
Χρηµατιστήριο; Την ασκεί διά του εκπροσώπου του κάθε φορά
που γίνεται ο απολογισµός στη γενική συνέλευση των µετόχων.
Δεν ασχολείται µε την καθηµερινή διαχείριση. Δεν µπορεί και δεν
έχει εξ αντικειµένου τη δυνατότητα αυτή. 

Φανταστείτε στο σύνολο των εταιρειών, όπου έχει συµµετοχή
το ελληνικό δηµόσιο, να µπορούσε καθηµερινά σε οποιαδήποτε
από τις εταιρείες που είναι εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο, να
παρακολουθεί τις αποφάσεις που λαµβάνονται από τη διοίκηση. 

Σε ό,τι αφορά το ζήτηµα που θέτετε, να ξεκαθαρίσουµε κάτι.
Και αυτά που σας λέω είναι καθ’ υπέρβαση των όσων καλείται
κάποιος να απαντήσει στο πλαίσιο της νοµοθεσίας, ότι οι απο-
φάσεις σχετικά µε τις θέσεις του δικτύου των καταστηµάτων δεν
λαµβάνονται καν από το Δ.Σ.. 

Έχετε εσείς το καταστατικό του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου
και προκύπτει από αυτό ότι η απόφαση µετεγκατάστασης ενός
καταστήµατος περνάει από απόφαση του Δ.Σ.; Περνάει από απο-
φάσεις της αρµόδιας υπηρεσίας, της αρµόδιας διεύθυνσης, που
είναι η Διεύθυνση Δικτύου και Περιουσίας και γίνεται πάντοτε µε
γνώµονα κάποια κριτήρια που έχει θέσει η συγκεκριµένη εται-
ρεία, που είναι η µεγιστοποίηση της αποδοτικότητας του δικτύου
σε σχέση µε την πελατειακή βάση και, βεβαίως, αφού ληφθεί υπ’
όψιν και το κόστος ενοικίασης. 

Το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, όπως µε ενηµερώνει η διοίκησή
του, στο πλαίσιο της µείωσης του λειτουργικού κόστους προχώ-
ρησε σε επαναδιαπραγµάτευση των µισθωµάτων των ακινήτων
του συνόλου του δικτύου καταστηµάτων. Στις διαπραγµατεύσεις
είχε συµπεριληφθεί και το συγκεκριµένο κατάστηµα επί του
οποίου εξακολουθεί να στεγάζεται, που είναι στην οδό Βασιλίσ-
σης Όλγας –και στο οποίο εσείς αναφέρεστε- αλλά όπως προ-
έκυψε δεν κατέληξαν σε κάποια ικανοποιητική συµφωνία σε ό,τι
αφορά το τίµηµα. 

Ενηµερώνοµαι και πάλι από τη διοίκηση του Ταχυδροµικού Τα-
µιευτηρίου ότι το συγκεκριµένο κατάστηµα, στο οποίο αναφέρε-
σθε, επιλέχθηκε από τις αρµόδιες διευθύνσεις του Ταχυδροµικού
Ταµιευτηρίου -και στη συγκεκριµένη περίπτωση τη Διεύθυνση Δι-
κτύου και Περιουσίας- γιατί κρίθηκε ότι ικανοποιούσε σε σηµαν-
τικά καλύτερο βαθµό τις ανάγκες της τράπεζας κατά έναν τρόπο
οικονοµικά πιο συµφέροντα, καθώς επίσης και σε σχέση µε τα
άλλα καταστήµατα και µε το συγκεκριµένο. 

Από τα στοιχεία που έχετε στη διάθεσή σας, µπορείτε να δια-
πιστώσετε ότι έχει φθηνότερο κόστος κατά τετραγωνικό µέτρο
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σε σχέση µε το προηγούµενο. Προφανώς αυτό ήταν ένα από τα
πολλά κριτήρια που αξιολόγησε η αρµόδια διεύθυνση και µε
βάση αυτό, πήρε την απόφαση. Έγινε δηλαδή µια επιλογή που
κρίθηκε από την αρµόδια Διεύθυνση του Ταχυδροµικού Ταµιευ-
τηρίου ότι είναι συµφέρουσα για την τράπεζα.

Θα επανέλθω, κύριε Πρόεδρε, στη δευτερολογία µου στα ζη-
τήµατα που έθιξε ο κύριος συνάδελφος αναφορικά µε την οικο-
νοµική κατάσταση και την οικονοµική πορεία του Ταχυδροµικού
Ταµιευτηρίου. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών κ. Σαχινίδη. 
Ο συνάδελφος από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση κ. Σάββας

Αναστασιάδης έχει το λόγο να δευτερολογήσει για τρία λεπτά. 
ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αντιλαµβάνοµαι ότι

ο ρόλος σας είναι άχαρος, γιατί έρχεστε να υπερασπιστείτε κάτι
που δεν πιστεύετε. 

Επειδή κάποια στιγµή αναγνώσατε και την απάντηση που πήρα
από τη Διοίκηση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, όσον αφορά
την ενοικίαση αυτού του καταστήµατος για το συµφέρον της
τράπεζας, σας λέω, λοιπόν, ότι η τράπεζα και η διοίκησή της ψεύ-
δονται και εξαπατούν και εσάς!

Θα σας πω κάποια γεγονότα. Στις 21 Ιανουαρίου 2011 η Διοί-
κηση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου ήρθε σε συµφωνία µε
τους ιδιοκτήτες του πρώην καταστήµατος και µείωσαν το τίµηµα
από 5.200 ευρώ σε 4.200 ευρώ για δύο έτη χωρίς αναπροσαρ-
µογή. Έχουµε τα στοιχεία. 

Την 1η Απριλίου 2011 η Διοίκηση του Ταχυδροµικού Ταµιευ-
τηρίου υπογράφει νέο συµφωνητικό µε το δεύτερο κατάστηµα,
αυτό της πεθεράς του αδερφού του Πρωθυπουργού, χωρίς να
ενηµερώσει τους ιδιοκτήτες του πρώτου καταστήµατος, µε 5.000
ευρώ. Υπάρχουν, επίσης, τα γεγονότα. 

Στις 19 Ιουνίου 2011 οι ιδιοκτήτες του πρώτου καταστήµατος
ενηµερώνουν τη διοίκηση µε επιστολή και λένε «σας προσφέ-
ρουµε και άλλα 60 τ.µ. µε το ίδιο τίµηµα για δύο χρόνια για να
λειτουργήσετε, αν έχετε πρόβληµα χώρου». Καµµία απάντηση
µέχρι σήµερα. 

Στις 23 Σεπτεµβρίου, όταν ήδη είχα καταθέσει την ερώτησή
µου, το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο υποβάλλει εξώδικη καταγγε-
λία, πέντε µήνες µετά την υπογραφή της σύµβασης. Αυτά είναι,
λοιπόν, τα στοιχεία.

Τώρα, όσον αφορά το χαµηλό µίσθωµα, στο οποίο αναφέρε-
στε, θέλω να σας πω το εξής. Στην απάντησή του το Ταχυδρο-
µικό Ταµιευτήριο προσµετρούσε στα µέτρα και το υπόγειο. Αν
είναι δυνατόν να υπολογίζει στην τιµή του ισογείου καταστήµα-
τος, στην ίδια τιµή, και το υπόγειο του καταστήµατος! Σε µία
απάντηση που έδωσε σε µία εφηµερίδα έλεγε ότι το υπόγειο
αυτό θα το χρησιµοποιήσει σαν αποθήκη. Αποθήκες και υπόγεια
υπάρχουν πάρα πολλά -κι έχουν τα περισσότερα καταστήµατα-
για να νοικιάσουν µε µικρότερο κόστος, εάν θέλουν, κι έξω από
τη Θεσσαλονίκη. Αυτή ήταν µία δικαιολογία. 

Η ουσία είναι ότι έγινε µία µεροληπτική µίσθωση για να εξυ-
πηρετήσουν κάποιον και υπ’ αυτήν την έννοια και η αρµόδια Δι-
εύθυνση αλλά και ο ίδιος ο Πρόεδρος του Ταχυδροµικού
Ταµιευτηρίου πρέπει να παυθούν. Πρέπει να τον παύσετε, διότι
έχει και ευθύνες ποινικές, για απιστία περί την υπηρεσία. Διότι
διασπαθίζει το χρήµα του ελληνικού δηµοσίου, κατασπαταλά τα
χρήµατα, και διότι απ’ αυτήν τη διαδικασία δεν θα υπάρχει κα-
νένα όφελος. Δεν έγινε απόσβεση ούτε του προηγούµενου κα-
ταστήµατος και στο σηµερινό κατάστηµα που λειτούργησε,
υπάρχουν πέντε µόνον υπάλληλοι σε διακόσια τετραγωνικά
µέτρα ισογείου καταστήµατος. 

Αυτά, λοιπόν, είναι τα γεγονότα, που είναι αδιάσειστα, και οτι-
δήποτε άλλο λέγεται, λέγεται για να δικαιολογήσει µία συγκεκρι-
µένη κατάσταση και µία ανοµία. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο Αναπληρωτής

Υπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης έχει το λόγο για τρία λεπτά.  
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Νοµίζω ότι καίτοι ο συνάδελφός µου προέρχεται από το χώρο

των επιχειρήσεων και ξέρει πάρα πολύ καλά πώς λειτουργούν οι
επιχειρήσεις, υποχρεώθηκε, πρώτον, να αναγνωρίσει ότι τελικά
αυτό που επικαλέστηκα ως στοιχείο που κατέθεσε η διοίκηση
είναι σωστό. Αναγνωρίσατε ότι ανά τετραγωνικό µέτρο το µί-
σθωµα το οποίο καταβάλλεται αυτήν τη στιγµή είναι µικρότερο,
σε σχέση…

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Όχι, δεν είναι έτσι. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ακόµη κι αν δεν συνυπολογίσουµε τους χώρους στους
οποίους αναφερθήκατε, πάλι το µίσθωµα ανά τετραγωνικό µέτρο
είναι σωστό. 

Παρ’ όλα αυτά, επιµένω ότι η διοίκηση ελέγχεται από τη γενική
συνέλευση των µετόχων. Εκεί αξιολογούνται…

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Διορίζεται από την Κυβέρνηση. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε συνάδελφε, το ότι διορίζεται από την Κυβέρνηση
δεν σηµαίνει ότι δεν υπάρχουν και µέτοχοι της µειοψηφίας. 

Υπάρχει µια λανθασµένη αντίληψη σ’ αυτήν τη χώρα σε ό,τι
αφορά τα ζητήµατα της εταιρικής διακυβέρνησης. Η εκάστοτε
διοίκηση δεν είναι υπόλογη µόνο στο δηµόσιο, το οποίο είναι µέ-
τοχος της πλειοψηφίας ενδεχοµένως ή µέτοχος της µειοψηφίας,
ανάλογα µε την εταιρεία στην οποία αναφερόµαστε. Πέρα από
το δηµόσιο, υπάρχουν και ιδιώτες µέτοχοι των οποίων τα δικαιώ-
µατα δεν είναι κατά το ελάχιστο µικρότερα από τα δικαιώµατα
των µετόχων της πλειοψηφίας. Αυτό τουλάχιστον έχουµε όλοι
επιδιώξει τα τελευταία χρόνια µε τη βελτίωση των κανόνων και
των συνθηκών εταιρικής διακυβέρνησης, δηλαδή το να σεβόµα-
στε τα δικαιώµατα των µετόχων και της µειοψηφίας και της πλει-
οψηφίας. Στη συγκεκριµένη εταιρεία όντως το δηµόσιο είναι ο
µέτοχος της πλειοψηφίας. Όταν όµως ασκεί τον έλεγχο, τον
ασκεί κανονικά στις γενικές συνελεύσεις, όπου έρχεται και λο-
γοδοτεί και απολογείται η διοίκηση –για την οποία το ίδιο το δη-
µόσιο ανέλαβε την πρωτοβουλία ορισµού της- για το εάν
διαφύλαξε και προστάτευσε τα συµφέροντα µιας εταιρείας, η
οποία είναι εισηγµένη στο Χρηµατιστήριο. 

Πάµε τώρα στο θέµα των αποτελεσµάτων. Εγώ, για να είµαι
ειλικρινής, πέρα από την άποψη την οποία έχω, ότι δηλαδή τα
ζητήµατα αυτά είναι ζητήµατα τα οποία κατά βάση θα πρέπει να
συζητούνται στις γενικές συνελεύσεις, θα το εκτιµούσα ιδιαίτερα
εάν µπορούσατε –όχι επειδή θέλω να σας κάνω κριτική- να µου
φέρετε και µία ερώτηση την οποία κάνατε κατά το διάστηµα πριν
τη συγκεκριµένη διοίκηση. Διότι σε ό,τι αφορά τις πράξεις και τις
επιλογές που έκανε η προηγούµενη διοίκηση του Ταχυδροµικού
Ταµιευτηρίου υπάρχουν πάρα πολλά ζητήµατα τα οποία είναι
ανοιχτά. Θα έλεγα, λοιπόν, ότι πράγµατι κινείστε καλή τη πίστει
-την οποία δεν την αµφισβητώ- και ότι θέλετε να προστατεύσετε
τα συµφέροντα του δηµοσίου, εάν µου λέγατε: «Ξέρετε κάτι,
κύριε Υπουργέ; Και πριν από το 2009 σε πολλά από τα ζητήµατα
τα οποία αφορούσαν το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και ήρθαν στο
επίκεντρο και απασχόλησαν την επικαιρότητα, δεν έγινε αυτό κι
αυτό…». Διότι θα σας θυµίσω ότι η Διοίκηση του Ταχυδροµικού
Ταµιευτηρίου ήταν η µόνη, η οποία αγόρασε ασφάλιση έναντι
των οµολόγων του ελληνικού δηµοσίου. 

Μπορείτε να µου φέρετε, κύριε συνάδελφε, ερώτηση που σας
προβληµάτισε τότε για τη διαχείριση της εν λόγω διοίκησης; 

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Φέραµε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Εσείς προσωπικά. Δεν λέω για άλλους συναδέλφους. Γιατί
µε αυτόν τον τρόπο πρέπει να δείξουµε όλοι ότι ενδιαφερόµαστε
και ότι πάντοτε, κάθε φορά που παίρνουµε µία πρωτοβουλία, την
κάνουµε γιατί πραγµατικά πιστεύουµε ότι µε αυτόν τον τρόπο
υπερασπιζόµαστε τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου.

Σε ό,τι αφορά την επίδοση που έχει, είναι άδικο να συγκρίνετε
τις επιδόσεις του 2009 µε την επίδοση του 2011, γιατί ξέρετε
πάρα πολύ καλά ότι τα αποτελέσµατα του Ταχυδροµικού Ταµι-
ευτηρίου επηρεάζονται από την απόφαση του Ταχυδροµικού Τα-
µιευτηρίου να συµµετάσχει στο PSI. Άρα δεν είναι σωστό -και
µεθοδολογικά, αν θέλετε, αλλά και ουσιαστικά σε ό,τι αφορά το
δηµόσιο διάλογο και την ποιότητα της συζήτησης που γίνεται-
να συγκρίνουµε τα αποτελέσµατα του Ταχυδροµικού Ταµιευτη-
ρίου, τη στιγµή που όλοι ξέρουµε ποιες είναι οι συνέπειες που
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έχει το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο από την επιλογή του να τοπο-
θετήσει µέρος των διαθεσίµων του σε οµόλογα του ελληνικού
δηµοσίου. 

Σε κάθε περίπτωση θα ήθελα, ξέροντας και πόσο υπεύθυνος
είσαστε σε ό,τι αφορά την κοινοβουλευτική σας παρουσία, να
κατανοήσετε και εσείς ότι σε αυτές τις τόσο δύσκολες στιγµές
για το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα, κάθε φορά που γίνεται µία
αναφορά σε ό,τι αφορά την πορεία των ελληνικών τραπεζών,
πολλώ δε µάλλον του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, το οποίο
πολύ σωστά εσείς αναφέρατε ότι είναι ένας στυλοβάτης της
αποταµίευσης µέσα στην ελληνική κοινωνία, πρέπει να δίνουµε
το σύνολο της πληροφόρησης για να µη δηµιουργούνται κενά
και παρανοήσεις στους πολίτες, οι οποίοι έχουν εµπιστευθεί τις
αποταµιεύσεις τους, τις καταθέσεις τους στο Ταχυδροµικό Τα-
µιευτήριο και έχουν την εντύπωση ότι κάτι δεν πάει καλά. Τα απο-

τελέσµατα του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου έχουν επηρεαστεί
πολύ -και θέλω αυτό, κύριε συνάδελφε, να το αναγνωρίσετε- από
το γεγονός ότι συµµετείχε σε αυτό που είναι γνωστό ως «συµµε-
τοχή των ιδιωτών», επειδή το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο είχε αρ-
κετά οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εµείς ευχαριστούµε

εσάς, κύριε Υπουργέ.
Και µια δωρική, λιτή, προαναγγελθείσα παραίτηση. Με επι-

στολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής ο Βουλευτής Α’ Θεσ-
σαλονίκης του ΠΑΣΟΚ κ. Θωµάς Ροµπόπουλος γνωστοποιεί την
παραίτησή του από το αξίωµα του Βουλευτή. 

Η επιστολή παραίτησής του θα καταχωρισθεί στα Πρακτικά
της σηµερινής συνεδρίασης. 

(Η προαναφερθείσα επιστολή έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Επιστρέφουµε στη
συζήτηση των  επικαίρων ερωτήσεων πρώτου κύκλου. 

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 47/10-10-2011 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσια-
λιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την αναστολή των πλειστηριασµών για
δύο χρόνια και τη µείωση του ποσού των µηνιαίων δόσεων των
δανείων. 

Ο Υπουργός Οικονοµικών εξουσιοδότησε τον Υφυπουργό Ερ-
γασίας κ. Ιωάννη Κουτσούκο να απαντήσει και έγινε αποδεκτό.

Το λόγο έχει ο κ. Κεγκέρογλου για να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτησή του για δύο λεπτά. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Η ερώτηση, όπως σωστά είπατε, απευθύνεται στον Υπουργό

Οικονοµικών που είναι και αρµόδιος για το θέµα. Δέχοµαι να γίνει
η συζήτηση για δύο λόγους: Ο πρώτος είναι ότι εκτιµώ τον κ.
Κουτσούκο, αλλά κυρίως γιατί το Υπουργείο στο οποίο υπηρετεί
είναι συναρµόδιο για το θέµα. Όµως, επισπεύδον είναι το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών.

Θα ήθελα αµέσως να µπω στην ουσία της επίκαιρης ερώτησης
που αφορά ένα τεράστιο πρόβληµα που δηµιουργείται σε όλο
και περισσότερες ελληνικές οικογένειες, σε όλο και περισσότε-
ρες µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις. Είναι το ζήτηµα της αύ-
ξησης του κόστους ζωής και το ζήτηµα της αύξησης του
κόστους λειτουργίας. Ενώ έχουµε δραµατική µείωση των εισο-
δηµάτων, είτε λόγω της ύφεσης είτε λόγω αναγκαίων εισπρακτι-
κών µέτρων και εισφορών που καλούνται να πληρώσουν οι
πολίτες, την ίδια ώρα δεν µπορούν να αντεπεξέλθουν  στις υπο-
χρεώσεις τους λόγω της σταθερότητας -στην καλύτερη περί-
πτωση- του κόστους διαβίωσης. Σηµαντική µερίδα των πολιτών
έχει δάνεια σε τράπεζες κάθε µορφής στεγαστικά και καταναλω-
τικά. Οι µικρές επιχειρήσεις έχουν δάνεια για χρηµατοδότηση.
Αυτό το οποίο ζητάω σε σχέση µε αυτά τα δάνεια έχει δύο σκέλη. 

Πρώτα απ’ όλα, να δούµε µια οριζόντια µείωση του ποσού των
δόσεων, που καλείται να καταβάλει κάθε µήνα είτε η ελληνική οι-
κογένεια είτε η µικρή επιχείρηση. Και αυτή η οριζόντια µείωση -
που σε πολλές περιπτώσεις αυτό το 50% το κάνουν οι ίδιες οι
τράπεζες, αλλά µόνο σε συγκεκριµένες περιπτώσεις- έχει ένα κό-
στος. Το κόστος αυτό να δούµε ώστε να καταβληθεί είτε µέσα
από το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας είτε µέσα από
το συνολικό µηχανισµό στον οποίο θα στηρίξει τις τράπεζες.
Αυτό είναι τεράστιο ζήτηµα αλλά είναι και θέµα επιβίωσης για
την ελληνική οικογένεια.

Ταυτόχρονα, πρέπει να δούµε την αναστολή των πλειστηρια-
σµών όχι για έξι µήνες, αλλά για ένα πολύ µεγαλύτερο διάστηµα,
δύο ετών, προκειµένου µέσα σε αυτό το διάστηµα να έχουµε τη
σταθερότητα την οποία ελπίζουµε σαν χώρα, αλλά και τη σταθε-
ρότητα σε κάθε οικογένεια, που οι υποχρεώσεις µένουν σταθε-
ρές και, ταυτόχρονα, τα εφόδια µειώνονται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα έλεγα βέβαια -και θα τα αναπτύξω στη δευτερολογία µου-
ότι όλα αυτά µαζί µε άλλα, θα πρέπει να ενταχθούν σε ένα εθνικό
διυπουργικό σχέδιο για τη µείωση του κόστους ζωής, που έχει
να κάνει µε πρωτοβουλίες και δράσεις απαραίτητες, προκειµέ-
νου να στηρίξουµε την ελληνική οικογένεια, τη µικρή επιχείρηση
στη δύσκολη περίοδο που περνάµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Βασίλειο Κεγκέρογλου.
Και έχοντας την ίδια εκτίµηση στο πρόσωπο του Υπουργού για

το έργο του, ακούµε την πρωτολογία της απάντησής του.
Ορίστε, κύριε  Κουτσούκο, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Σας ευχαριστώ, κύριε  Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, όπως επισηµάνατε επισπεύδον Υπουρ-

γείο είναι το Υπουργείο Οικονοµικών για τα ζητήµατα τα οποία
θέτετε. Αλλά πρέπει να σας πω -το γνωρίζετε άριστα, διότι έχετε
θητεύσει και είχατε και ο ίδιος συµβάλει στη ρύθµιση πάρα πολ-
λών θεµάτων που αφορούν τη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή-
ότι έχουµε συναρµοδιότητα και παρακολουθούµε από κοντά τις

εξελίξεις, που έχουν να κάνουν µε τις επιπτώσεις στα εισοδήµατα
µισθωτών, συνταξιούχων αλλά και των ευρύτερων λαϊκών στρω-
µάτων από µία πολιτική που είναι αναγκαία, προκειµένου η χώρα
να αντιµετωπίσει την κρίση την οποία διέρχεται και η οποία τα
αποµειώνει πάρα πολύ σηµαντικά και δηµιουργεί σηµαντικές δυ-
σκολίες.

Και θα έλεγα ότι κλείσατε την τοποθέτησή σας θέτοντας ένα
ευρύτερο, ένα µεγάλο πολιτικό θέµα, που αφορά την οριοθέτηση
ενός ανεκτού επιπέδου διαβίωσης για το οποίο, δυστυχώς, σή-
µερα δεν έχουµε -ως οφείλαµε να έχουµε- ανοίξει τη συζήτηση
και περιοριζόµαστε στη συζήτηση δηµοσιονοµικών µέτρων.

Όµως, σε κάθε περίπτωση θέλω να σας διαβεβαιώσω -µια και
το γνωρίζετε πολύ καλά- ότι σε ό,τι αφορά τη δική µας αρµοδιό-
τητα που συνδέεται µε την ευθύνη για τη Γενική Γραµµατεία Κα-
ταναλωτή τα µέτρα που παίρνουµε συνεκτιµούν ακριβώς αυτά
που και εσείς µε την ευαισθησία που σας διακρίνει και τη θητεία
σας στη θέση που εγώ είµαι σήµερα, γνωρίζετε πάρα πολύ καλά:
Τα προβλήµατα των υπερχρεωµένων νοικοκυριών, των ανθρώ-
πων που έχουν συνάψει καταναλωτικά δάνεια και άλλες υποχρε-
ώσεις µε τις τράπεζες και η απότοµη µείωση των εισοδηµάτων
σήµερα τους δηµιουργεί τεράστιες δυσκολίες. 

Θέλω να σας ενηµερώσω,  κύριε συνάδελφε και το Σώµα,
κύριε  Πρόεδρε, ότι ο ν.3869/2010 -ο νόµος, δηλαδή, που αφορά
τη ρύθµιση των οφειλών των υπερχρεωµένων νοικοκυριών- εξε-
λίσσεται, θα έλεγα, πάρα πολύ ικανοποιητικά, αποδεικνύει την
αναγκαιότητα και τη σκοπιµότητα της ρύθµισής του και ήδη
πάνω από δώδεκα χιλιάδες συνάνθρωποί µας έχουν πάει στη δια-
δικασία της διαµεσολάβησης και πέντε χιλιάδες από αυτούς στη
διαδικασία των ειρηνοδικείων. Και ήδη έχουµε τις πρώτες απο-
φάσεις των ειρηνοδικείων, που εκτιµούν ότι µερικοί από τους
συµπολίτες µας αδυνατούν να πληρώσουν τις οφειλές τους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Εκτιµώ ότι µία παράταση της διαδικασίας των κατασχέσεων,
όπως τη θέσατε, θα είναι πάρα πολύ σηµαντική µε δεδοµένο ότι
θα δώσει τη δυνατότητα µε άνεση χρόνου και όχι µε τις διαδικα-
σίες των δικαστηρίων, να αντιµετωπιστούν αυτά τα προβλήµατα.

Από αυτήν την άποψη θέλω να σας πω ότι προσωπικά συνη-
γορώ απόλυτα στο αίτηµά σας. Και σε ό,τι αφορά την αρµοδιό-
τητά µου τις επόµενες ηµέρες θα στείλω σχετικό σηµείωµα στο
Υπουργείο Οικονοµικών επισηµαίνοντας, ακριβώς, αυτά που θέ-
σατε.

Κύριε συνάδελφε, θέλω να σας πω πως σε ό,τι αφορά τις δικές
µας αρµοδιότητες θα αναφερθώ στη δευτερολογία µου. Έχουµε
λύσει σηµαντικά ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε τη ρύθµιση
οφειλών µισθωτών και συνταξιούχων και έχουµε πάρει και σχετι-
κές αποφάσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό κ. Γιάννη Κουτσούκο. 

Ο συνάδελφος κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηρακλείου, έχει το λόγο για τρία λεπτά για να
δευτερολογήσει. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, να ευχαριστή-
σουµε τον Υπουργό, συνάδελφο κ. Κουτσούκο, για την αποδοχή
της πρότασης, προκειµένου να ανασταλούν οι πλειστηριασµοί
για ένα ακόµα διάστηµα σηµαντικό, ώστε να δοθεί η δυνατότητα
αξιοποίησης όλων των ρυθµίσεων που είναι σε ισχύ, όπως είναι
ο ν.3869 για τη ρύθµιση οφειλών. 

Επ’ αυτού δράττοµαι της ευκαιρίας να πω µια κουβέντα. Ο
ν.3869 είναι ένας νόµος, ο οποίος συκοφαντήθηκε. Η εφαρµογή
του άρχισε από την 1η Γενάρη και πράγµατι αποδίδει καρπούς
σε όλες εκείνες τις περιπτώσεις, όπου υπάρχουν τεράστια προ-
βλήµατα και µε αυτόν αντιµετωπίζονται. 

Όµως, για να µη φθάσουµε στο σηµείο να χρειάζονται όλα τα
νοικοκυριά την αξιοποίηση του ν.3869, µιλάω σήµερα για τη ρύθ-
µιση όλων των τύπων δανείων ως προς το ύψος των δόσεων!
Όταν σε έναν εργαζόµενο που έπαιρνε 1.000 ευρώ µειώνεται το
εισόδηµά του έστω κατά 200 ευρώ και η δόση του δανείου ήταν
αυτή η σηµαντική των 200-300 ευρώ που κάλυπτε ένα σηµαντικό
ποσοστό του εισοδήµατός του, δεν µπορεί σήµερα αυτός να επι-
βιώσει και ταυτόχρονα να συνεχίσει να πληρώνει τη δόση. Ή το
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ένα θα κάνει ή το άλλο. Ή θα θρέψει τα παιδιά του ή θα πληρώνει
τη δόση. 

Για να µη φθάσουµε, λοιπόν, στο σηµείο της συντεταγµένης
πτώχευσης –να οδηγηθούµε δηλαδή, στο ν.3869- για την οικο-
γένεια θα πρέπει σήµερα να λάβουµε µέτρα για την οριζόντια
µείωση του ποσού των δόσεων όλων των τύπων δανείων και αυτό
το κόστος να µην επιβαρύνει τον κάθε πολίτη –γιατί χωρίς τη δική
του βούληση και χωρίς τη δική του ευθύνη µειώνεται σήµερα το
εισόδηµά του- αλλά να επιβαρύνει αυτά τα ταµεία –το EFSF ή
όπως θέλετε πείτε το- και συγκεκριµένα το Ταµείο Χρηµατοπι-
στωτικής Σταθερότητας, το οποίο δηµιουργήθηκε για να στηρίξει
τις τράπεζες. Τις στήριξε για να κάνουν τι; Να επανεπενδύσουν
σε οµόλογα υψηλού ρίσκου ή οτιδήποτε άλλο ή για να στηρίξουν
την πραγµατική οικονοµία και την ελληνική οικογένεια;

Αυτό, λοιπόν, πρέπει να είναι κοµµάτι ενός ευρύτερου διυ-
πουργικού σχεδίου της Κυβέρνησης που παράλληλα µε τα ζητή-
µατα που έχουν να κάνουν µε τις µικρές επιχειρήσεις και την
εξυπηρέτηση των δανείων τους, η Κυβέρνηση θα δει µέσα σε
αυτό το σχέδιο και τον έλεγχο όλων των παραγόντων που συν-
τείνουν στη διαµόρφωση των τιµών των βασικών καταναλωτικών
αγαθών, των καυσίµων και όλων των υπηρεσιών που είναι υπο-
χρεωτικές για µια οικογένεια. Αν δεν το κάνουµε αυτό, τότε
πραγµατικά µε τα αναγκαστικά µέτρα, τα οποία παίρνουµε που
µειώνουν το εισόδηµα του Έλληνα, τους οδηγούµε σε πλήρες
αδιέξοδο. 

Γι’ αυτό θα έλεγα ότι και πολιτικά και κοινωνικά και ως µια
εθνική γραµµή που µπορεί να στηρίξει και την κοινωνία –γιατί δεν
είναι µόνο η σωτηρία της πατρίδας, αλλά και η σωτηρία της κοι-
νωνίας- πρέπει να εφαρµοστεί το ευρύτερο σχέδιο για τη µείωση
του κόστους παραγωγής και τη µείωση του κόστους λειτουργίας
των ελληνικών επιχειρήσεων. 

Καλώ τον κ. Κουτσούκο που έχει γνώση απ’ όλα τα θέµατα –
άσχετα αν έχει αρµοδιότητα- να µεταφέρει και στον Υπουργό Οι-
κονοµικών που τον εξουσιοδότησε, αλλά και στην Κυβέρνηση
συνολικά αυτήν την πρόταση ως µια –εδώ και τώρα- αναγκαία
πρωτοβουλία της Κυβέρνησης. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

και εµείς για την ιδιαίτερη επικαιρότητα της επίκαιρης ερώτησης. 
Ο Υπουργός κ. Κουτσούκος έχει το λόγο για να δευτερολογή-

σει.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν θέλω να υπερβώ τις αρµοδιότητές µου, αλλά θέλω να δη-

λώσω ότι η επιχειρηµατολογία του κυρίου συναδέλφου είναι στέ-
ρεη. Από εκεί και πέρα, κύριε συνάδελφε, γνωρίζετε πάρα πολύ
καλά ότι είµαστε σε µέρες εξελίξεων και αναµονής αποφάσεων,
οι οποίες προφανώς θα έχουν επιπτώσεις και στο τραπεζικό σύ-
στηµα. Άρα πρέπει να συνεκτιµηθούν όλα αυτά για τις ρυθµίσεις
που προτείνετε, για τις οποίες εγώ συνηγορώ. 

Θέλω να επαναλάβω αυτό που είπα νωρίτερα και στο οποίο
φαίνεται ότι συµφωνούµε απόλυτα, ότι µια ρύθµιση στην παρά-
ταση των πλειστηριασµών δεν είναι µόνο ένα µέτρο που θα ανα-
κουφίσει όλους αυτούς, οι οποίοι βρίσκονται σε δυσχέρεια, αλλά
θα διευκολύνει και τη διαδικασία της διαπραγµάτευσης µεταξύ
των οφειλετών και των τραπεζών, ώστε να µην οδηγηθούµε αναγ-
καστικά στα ειρηνοδικεία και να φορτώσουµε παραπέρα τη δι-
καιοσύνη. Εκτιµώ ότι και οι τράπεζες θέλουν να εξασφαλίσουν
το αξιόχρεο των οφειλετών τους, παρά να µπλέξουν σε αυτήν τη
διαδικασία. 

Από εκεί και πέρα το ζήτηµα, που θέσατε, της οριζόντιας µεί-
ωσης των δόσεων, προφανώς έχει να κάνει µ’ αυτό που είπα στην
αρχή, δηλαδή µε τη συγκυρία και τα µέτρα τα οποία θα ληφθούν,
τα οποία βεβαίως υπακούουν σε µία διαφορετική συγκυρία από
εκείνη των «παχιών αγελάδων» την οποία αξιοποίησαν οι τράπε-
ζες, αυξάνοντας την κερδοφορία τους και δηµιουργώντας επαχ-
θέστατους όρους στους δανειολήπτες. 

Σε ό,τι αφορά τη δική µας αρµοδιότητα θέλω να σας πω ότι
για την προστασία των µισθών και συντάξεων θα επιβληθούν
πρόστιµα σε συνεννόηση και µετά από γνώµη της Τράπεζας της
Ελλάδας. Θέλω να το ανακοινώσω σήµερα στο Σώµα, γιατί υπάρ-

χει η σχετική εισήγηση της αρµόδιας υπηρεσίας για ορισµένες
τράπεζες, οι οποίες καταστρατηγώντας τη νοµοθεσία έκαναν πα-
ρακράτηση µισθών και συντάξεων για δάνεια, ενώ απαγορεύεται.
Επίσης, σε ό,τι αφορά τη δική µας αρµοδιότητα κάναµε τη ρύθ-
µιση των οφειλών στον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας, µία ρύθ-
µιση για την οποία είχατε πρωτοστατήσει. 

Βεβαίως, στο πολυνοµοσχέδιο που συζητιέται στην αρµόδια
επιτροπή υπάρχει αντίστοιχη ρύθµιση για το Ταµείο Παρακατα-
θηκών και Δανείων και για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και θα
ήταν υπέρβαση της νοµοθετικής διαδικασίας που βρίσκεται σε
εξέλιξη, εάν έτρεχα να προκαταλάβω τι θα αποφασίσει η Ολοµέ-
λεια, διότι έχουν κατατεθεί από πάρα πολλούς συναδέλφους
προτάσεις που µιλούν για τη διεύρυνση αυτής της ρύθµισης και
για τα υπόλοιπα πιστωτικά ιδρύµατα, µια και µε τις ρυθµίσεις του
νοµοσχεδίου αποµειώνονται σοβαρά οι αποδοχές µεγάλων κλά-
δων των εργαζοµένων. 

Με αυτά ήθελα να κλείσω τη δευτερολογία µου, κύριε Πρό-
εδρε, και να επαναλάβω τη δέσµευση ότι σε ό,τι αφορά τη δική
µου αρµοδιότητα θα εισηγηθώ την παράταση της προθεσµίας
των πλειστηριασµών που λήγει στις 31-12-2011. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πάρα πολύ και για το παρήγορον της υπόσχεσης που δίνετε. Εγώ
για να δώσω έµφαση στα λεγόµενα του κ. Κεγκέρογλου, επειδή
είπε τη φράση ότι χωρίς κοινωνία ανθρώπων δεν υπάρχει πα-
τρίδα, θέλω να πω ότι είναι ακριβώς όπως αυτό που λένε ότι δεν
θα υπήρχε Θεός, εάν δεν υπάρχουν οι άνθρωποι να τον υπηρε-
τούν. 

Ακολουθεί η πρώτη µε αριθµό 40/10-10-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσια-
λιστικού Κινήµατος κ. Αικατερίνης Φαρµάκη-Γκέκη προς τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε το
χρονοδιάγραµµα υλοποίησης των προγραµµάτων κοινωφελούς
εργασίας στο Νοµό Κορινθίας. 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Φαρµάκη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κ. Ιωάννης Κου-
τσούκος.

Το λόγο έχει η κ. Αικατερίνη Φαρµάκη-Γκέκη, για να µας ανα-
πτύξει την επίκαιρη ερώτησή της, για δύο λεπτά. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Το ερώτηµά µου έρχεται σε συνέχεια της προηγούµενης ερώ-
τησης του συναδέλφου κ. Κεγκέρογλου και πραγµατικά έχει να
κάνει µε το µεγάλο πρόβληµα που έχει σήµερα η κοινωνία. Η κοι-
νωνία δέχεται αναγκαστικά µέτρα, τα οποία παίρνουµε εµείς,
αλλά συγχρόνως θα πρέπει κύριε Υπουργέ. να θεσµοθετήσουµε
και µέτρα, για να µπορέσουµε να την ανακουφίσουµε. 

Εξήγγειλε το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
πριν από πέντε µήνες ένα πολύ σηµαντικό και θετικό πρόγραµµα:
το πρόγραµµα της κοινωφελούς εργασίας. Είναι ένα πρόγραµµα
µέσα από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταµείο µε χρηµατοδότηση
από το ΕΣΠΑ, ένα πρόγραµµα που µπορεί να δώσει την ευκαιρία
σε πενήντα πέντε χιλιάδες ανθρώπους, Έλληνες σε όλη τη χώρα
να βρουν δουλειά, να τους δώσει µία ελπίδα και µία ανακούφιση,
έστω και µε πεντάµηνες συµβάσεις, αλλά µε πλήρη ασφαλιστική
κάλυψη. 

Είναι µια ευκαιρία να βρουν δουλειά αυτοί οι συµπολίτες µας,
οι οποίοι σήµερα είτε έχουν απολυθεί είτε δεν µπορούν να βρουν
δουλειά και πραγµατικά δεν έχουν αυτήν τη στιγµή µία ελπίδα,
δεν τους δίνεται µία ελπίδα στις τοπικές κοινωνίες. Το µόνο που
έχουν να κάνουν και το µόνο που τους λέµε µέχρι στιγµής είναι
να έρθουν και να πληρώσουν πάρα πολλά µέτρα. 

Σε αυτούς, λοιπόν, τους ανθρώπους να τους δώσουµε µία ανα-
κούφιση, να βρουν έστω µία δουλειά πέντε µηνών, αλλά συγχρό-
νως να δώσουµε και την ευκαιρία στην κοινωνία να απολαύσει
και να δεχθεί δράσεις, περιβαλλοντικές, κοινωνικές και πολιτιστι-
κές που ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι, λόγω του ότι έχουµε το
µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα, δεν µπορούµε να το υλοποιήσουµε
µε προσλήψεις µέσω των δήµων. 

Παρ’ ότι, λοιπόν, αυτό το πρόγραµµα προκηρύχθηκε το µήνα
Μάιο, έχουν καταθέσει όλοι οι δήµοι τα χαρτιά τους κ.λπ., λόγω

440 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



διαφόρων παρεµβάσεων που έγιναν από τα άλλα κόµµατα σε
σχέση µε τα κριτήρια πρόσληψης των απασχολούµενων αυτών,
δεν έχει προχωρήσει.

Θέλω να µου πείτε, κύριε Υπουργέ, πού βρισκόµαστε. Όλη η
επαρχία, αλλά θεωρώ και η Αθήνα και τα αστικά κέντρα σήµερα
περιµένουν µε αγωνία να δώσετε µία απάντηση. Θέλω να ξέρω,
λοιπόν, πότε προβλέπεται να ξεκινήσει αυτό το έργο και κατά
πόσο πραγµατικά έχουν τελειώσει οι αξιολογήσεις στους δή-
µους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κυρία Γκέκη.
Ο Υπουργός κ. Ιωάννης Κουτσούκος έχει το λόγο, για τρία

λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία συνάδελφε, είναι γνωστό σε όλους ότι µ’ αυτό το θέµα

έχετε ασχοληθεί, γιατί και εσείς, όπως και πάρα πολλοί συνάδελ-
φοι, αλλά και εµείς θεωρούµε ότι σε αυτήν τη φάση και τη δοκι-
µασία που διαπερνά την ελληνική κοινωνία και την περιφέρεια,
µε αυξανόµενους τους δείκτες της ανεργίας, είµαστε υποχρεω-
µένοι να εξαντλούµε ό,τι εργαλεία διαθέτουµε, ό,τι µέσα έχουµε
στα χέρια µας, προκειµένου να αντιµετωπίσουµε αυτό το πρό-
βληµα και τις επιπτώσεις του στην ελληνική κοινωνία. Έχουµε
απόλυτη συναίσθηση ότι το πρόβληµα της ανεργίας, βεβαίως,
δεν αντιµετωπίζεται µε τέτοια µέτρα, αλλά αντιµετωπίζεται µε
την πολυπόθητη ανάπτυξη, που προϋποθέτει ότι η χώρα θα πε-
ράσει αυτό το στάδιο της σταθεροποίησης και της ρύθµισης του
χρέους της.

Όµως, όπως πολύ σωστά παρατηρήσατε, µπορεί κανείς να
µας καταλογίσει την καθυστέρηση στην υλοποίηση αυτού του
προγράµµατος. Γιατί, όµως, υπάρχει αυτή η καθυστέρηση;

Διότι, αγαπητή συναδέλφισσα, εδώ στην Ελλάδα καµµιά φορά
διυλίζουµε τον κώνωπα και καταπίνουµε την κάµηλο. Θυµόµαστε
όλοι το όργιο των τοποθετήσεων µε τα περιβόητα προγράµµατα
«STAGE», µε ανασφάλιστους ανθρώπους, χωρίς καµµία διαδικα-
σία µέχρι τις παραµονές των εκλογών. Ορισµένοι θεώρησαν ότι
το Πρόγραµµα της Κοινωφελούς Εργασίας -το οποίο θα υλοποι-
ηθεί από αστικές µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα εταιρείες που
θα συµπράξουν µε φορείς, δήµους και άλλα νοµικά πρόσωπα δη-
µοσίου και ιδιωτικού δικαίου- αποτελούσε µία πρώτης τάξεως ευ-
καιρία για να αντιπολιτευθούν στην Κυβέρνηση. Θα έλεγα ότι
έχουν πολύ περισσότερες δυνατότητες σε άλλα πεδία.

Αποτέλεσµα αυτής της αντιπαράθεσης και αυτού του θορύβου
που σηκώθηκε και επειδή η Κυβέρνηση δεν ήταν διατεθειµένη σε
καµµία περίπτωση -το είχε δηλώσει, άλλωστε, από την αρχή- να
επαναληφθούν φαινόµενα «STAGE», µε ανασφάλιστους, µε ρου-
σφέτια, µε παρεµβάσεις πολιτευτών, Βουλευτών, νοµαρχών, δη-
µάρχων και άλλων παραγόντων της δηµόσιας ζωής, έχει ανα-
λάβει την πρωτοβουλία -είναι αποτυπωµένη στο άρθρο 36 του
νοµοσχεδίου που συζητείται- ώστε ο έλεγχος των δικαιούχων
από τις καταστάσεις του ΟΑΕΔ να πάει µέσα από το ΑΣΕΠ, στο
οποίο θα έχουν και τη δυνατότητα να προσφεύγουν όσοι αµφι-
σβητήσουν τη µοριοδότηση που θα ανακοινώσει ο ΟΑΕΔ µε
βάση τα κριτήρια των προκηρύξεων που βρίσκονται σε εξέλιξη
σε κάθε περιφέρεια.

Για τη περιφέρειά σας είναι ένα σηµαντικό πρόγραµµα. Αφορά
περίπου χίλιες πενήντα θέσεις, είναι 3.281.000, είναι οκτώ προ-
τάσεις που έχουν κατατεθεί για δύο χιλιάδες επτακόσιες είκοσι
δύο θέσεις, µε έξι συµπράττοντες φορείς. Αντιλαµβάνεστε ότι
δεν θα ικανοποιηθεί το σύνολο των αιτηµάτων, γιατί αυτό θα σή-
µαινε ότι θα κόψουµε από άλλες περιοχές της χώρας. Θα κοιτά-
ξουµε να εφαρµόσουµε ακριβώς τους όρους και τις προϋπο-
θέσεις της προκήρυξης, που σηµαίνει ότι µόλις ψηφιστεί η διά-
ταξη που είναι ενσωµατωµένη στο πολυνοµοσχέδιο, είναι έτοιµη
η αρµόδια υπηρεσία να αξιολογήσει σε πάρα πολύ σύντοµο χρο-
νικό διάστηµα τις προτάσεις και να υλοποιηθεί το πρόγραµµα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Υπουργέ.
Η κ. Αικατερίνη Φαρµάκη-Γκέκη έχει το λόγο.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: Κύριε Υπουργέ, πραγµα-
τικά χαίροµαι, γιατί κάνατε πράξη αυτό το οποίο είχε εξαγγείλει
το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, ότι δηλαδή
στο πολυνοµοσχέδιο, θα είχατε καταθέσει εκείνη τη νοµοθετική
ρύθµιση, µε την οποία µέσω του ΑΣΕΠ θα διασφαλίζατε διαφά-
νεια και αντικειµενικότητα στις προσλήψεις.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας πω ότι η Κορινθία έχει µεγάλο
πρόβληµα. Ξέρετε ότι πολλές φορές στο παρελθόν έχουµε έρθει
και στο Υπουργείο και ζητήσαµε την παρέµβασή σας, έτσι ώστε
µέσα από τριµερείς συναντήσεις να µπορέσουµε να διασφαλί-
σουµε θέσεις εργασίας και να µπορέσουµε να δώσουµε σε αυ-
τούς τους ανθρώπους τη διαβεβαίωση ότι, πραγµατικά, θέλουµε
πάση θυσία να διευκολύνουµε τις επιχειρήσεις σε αυτήν την κρί-
σιµη περίοδο, στην οποία βλέπουν τους τζίρους τους να πέφτουν
και τον κύκλο εργασιών τους να µειώνεται δραµατικά.

Θέλω να πω, πραγµατικά, ότι έχει γίνει µία µεγάλη προσπά-
θεια. Αλλά, ο Νοµός Κορινθίας, παρ’ ότι υπάρχει και αγροτική οι-
κονοµική δραστηριότητα και βιοµηχανική, τον τελευταίο καιρό
πλήττεται από τη µεγάλη οικονοµική κρίση και γι’ αυτό θα πρέπει
να δούµε και ευρύτερα το ζήτηµα της ανεργίας. 

Όσα προγράµµατα µπορούµε, πρέπει να τα υλοποιήσουµε.
Έχετε ανακοινώσει και άλλα προγράµµατα. Και το Πρόγραµµα
της Αυτεπιστασίας και το Πρόγραµµα των Τοπικών Συµφώνων
Απασχόλησης και το Πρόγραµµα Επιδότησης Ενοικίων είναι προ-
γράµµατα, τα οποία πρέπει να τα επιταχύνουµε όσο το δυνατόν
πιο γρήγορα. Πρέπει να δώσουµε σε όλους τους συµπολίτες
µας, όχι βέβαια µόνο στο Νοµό Κορινθίας, την ελπίδα και την
προοπτική. 

Σήµερα οι διπλανοί µας, ο φίλος µας, ο συγγενής µας, εµείς
οι ίδιοι είµαστε άνεργοι και σε αυτό πρέπει να απαντήσουµε. Δεν
είναι δυνατόν να αφήνουµε τα νέα παιδιά να βλέπουν ότι δεν κά-
νουµε τίποτα ως πολιτεία, γιατί τίθενται προβληµατισµοί, όπως
είπατε και εσείς, µερικές φορές για πράγµατα του παρελθόντος
ότι, πραγµατικά, έχουµε καταπιεί την κάµηλο και έχουµε διυλίσει
τον κώνωπα. 

Όµως, σήµερα δεν µπορούµε άλλο να καθυστερούµε. Η
πρώτη µας ανάγκη, είναι να προωθήσουµε αυτά τα προγράµ-
µατα και τώρα στις αρχές του Νοεµβρίου –απ’ ό,τι καταλαβαίνω-
να δώσουµε το χρονοδιάγραµµα υλοποίησης: να καλέσουµε
τους νέους που θέλουν να βρουν εργασία, πραγµατικά, µέσα
από τις λίστες του ΟΑΕΔ και µέσα από τη διασφάλιση της αντι-
κειµενικότητας και της διαφάνειας του ΑΣΕΠ να κάνουν τις αιτή-
σεις τους, για να µπορέσει το επόµενο διάστηµα γρήγορα να
υλοποιηθεί αυτό το πρόγραµµα.

Σας ευχαριστώ πολύ, γιατί σήµερα, πραγµατικά, όλη η Ελ-
λάδα, αλλά και ειδικά η περιφέρεια, έχει µία µεγάλη ελπίδα και
προοπτική.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κου-
τσούκος έχει το λόγο.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, θίξατε δύο κατηγοριών θέµατα. Το ένα είναι
–µιας και αναφερθήκατε στην επιδότηση του ενοικίου- πως σ’
αυτήν τη δύσκολη συγκυρία µε τους περιορισµένους πόρους και
την προσπάθεια δηµοσιονοµικής προσαρµογής της χώρας, µπο-
ρεί κανένας να κρατήσει ένα επίπεδο κοινωνικής προστασίας.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω, ότι παρά το γεγονός πως το
Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης βρίσκεται στο
επίκεντρο αυτής της δηµοσιονοµικής προσαρµογής –γιατί έχει
ένα πάρα πολύ µεγάλο προϋπολογισµό- έχει καταφέρει µέχρι σή-
µερα, να δίνει τα αυξηµένα επιδόµατα ανεργίας. Και θα βλέπετε
και τη δηµόσια κριτική που ασκείται στην Κυβέρνησή µας αδίκως,
ότι ανεβάσαµε τις δαπάνες, επειδή ακριβώς δώσαµε χρήµατα
στα ταµεία για να πληρώσουν τις συντάξεις και στον ΟΑΕΔ για
να πληρώσει τα επιδόµατα ανεργίας. 

Άρα, ό,τι µπορούµε σ’ αυτήν την κατεύθυνση θα το κάνουµε.
Σας διαβεβαιώνω ότι θα τρέξει και θα πληρωθούν οι δικαιούχοι
του Προγράµµατος Επιδότησης Ενοικίου, όπως θα τρέξει και το
Πρόγραµµα του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας προς τους δι-
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καιούχους. Είναι ζητήµατα που αφορούν το Υπουργείο µας.
Ταυτόχρονα, έχουµε το εργαλείο που λέγεται ΕΠΑΝΑΔ, δη-

λαδή το Επιχειρησιακό Πρόγραµµα Ανάπτυξης του Ανθρώπινου
Δυναµικού, το οποίο έχει σηµαντικούς πόρους. Το παραλάβαµε
µε πάρα πολύ µεγάλες καθυστερήσεις. 

Τα προγράµµατα στα οποία αναφερθήκατε, τα ΤΟΠΣΑ και η
αυτεπιστασία είναι δύο προγράµµατα που ήδη έχει δροµολογη-
θεί η υλοποίησή τους. Για τα ΤΟΠΣΑ, έχει περάσει σχετική ρύθ-
µιση στο πρόσφατο νοµοσχέδιο του Υπουργείου µας για την
κοινωνική εργασία, που δίνει τη δυνατότητα να δηµιουργηθούν
οι αναπτυξιακές συµπράξεις σε τοπικό επίπεδο για να υλοποι-
ηθεί. Για το πρόγραµµα της αυτεπιστασίας µε τους δήµους
υπάρχει η αντίστοιχη συνεννόηση του Υπουργείου Εσωτερικών
µε τον ΟΑΕΔ.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα για το οποίο ρωτήσατε. Οι πενήντα
έξι χιλιάδες ωφελούµενοι του Προγράµµατος της Κοινωφελούς
Εργασίας και τα 187 εκατοµµύρια που προβλέπει ο προϋπολογι-
σµός του, είναι απαραίτητα σήµερα στη δυσµενή κατάσταση που
βρίσκεται ιδιαίτερα η νέα γενιά και η περιφέρεια από την οποία
προέρχεστε κι εσείς και από την οποία προέρχοµαι κι εγώ.

Έτσι, λοιπόν, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι ήδη η αντίστοιχη
υπηρεσία έχει προετοιµαστεί για την ψήφιση της σχετικής διά-
ταξης για το ΑΣΕΠ, η οποία σε κανονικές συνθήκες θα ήταν εκ
του περισσού, µια και η προκήρυξη του προγράµµατος έθετε τα
κριτήρια και ο ΟΑΔ ήταν σε θέση να ανακοινώσει τις λίστες.

Εν πάση περιπτώσει, µια και είµαστε σε µια περίοδο γενικότε-
ρης καχυποψίας και η γυναίκα του Καίσαρα οφείλει όχι µόνο να
είναι αλλά και να το αποδεικνύει, θα ψηφίσουµε τη σχετική διά-
ταξη. Ελπίζω ότι θα την ψηφίσει η Βουλή µέχρι την Πέµπτη και
αµέσως µετά θα υλοποιηθεί το πρόγραµµα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε εµείς

τον Υπουργό, τον κ. Ιωάννη Κουτσούκο. 
Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 76/11-10-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τη διακοπή της χρηµα-
τοδότησης και των εργασιών στο φράγµα των Αχυρών στο Νοµό
Αιτωλοακαρνανίας.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Ιωάννης
Μαγκριώτης.

Κύριε Μωραΐτη, σας ακούµε για δύο λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, επανερχόµαστε µε ερώτηση σε σύντοµο χρο-

νικό διάστηµα για ένα έργο, αυτό του φράγµατος των Αχυρών,
που, πραγµατικά, έχει καταντήσει γεφύρι της Άρτας. Έχουν στα-
µατήσει όλες οι εργασίες στο συγκεκριµένο έργο,  βρέθηκαν στο
δρόµο δεκάδες εργαζόµενοι και στοιχήθηκαν στις στρατιές των
ανέργων που υπάρχουν στην περιοχή, όπου η ανεργία πραγµα-
τικά έχει πάρει εφιαλτικές διαστάσεις. 

Αυτό οφείλεται στην πολιτική των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ
και της Νέας Δηµοκρατίας, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στις συνέ-
πειες σήµερα της καπιταλιστικής οικονοµικής κρίσης, στην εφαρ-
µογή του µνηµονίου, αυτής της βαρβαρότητας. 

Αυτό το έργο, κύριε Μαγκριώτη, που το ξέρετε και εσείς πολύ
καλά, γιατί επισκεφθήκατε το χώρο, θα µπορούσε, πραγµατικά,
να δώσει ζωή σε µια αγροτική περιοχή, σε µια άγονη περιοχή, η
οποία σήµερα, πραγµατικά, έχει περάσει στη φτώχεια, στην εξα-
θλίωση. 

Αυτό, όµως, κατά τη γνώµη µας, σκοντάφτει πάνω στην πολι-
τική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που υπηρετείτε και εσείς και η
Νέα Δηµοκρατία, που τέτοια έργα τα θεωρεί µη επιλέξιµα. Πραγ-
µατικά αυτό το έργο, όπως ανέφερα, πέρασε από χίλια δύο κύ-
µατα, από την υποκρισία, τον εµπαιγµό και της σηµερινής
Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, αλλά και της χθεσινής της Νέας Δηµο-
κρατίας. 

Επισκεφθήκατε το συγκεκριµένο έργο, κύριε Υφυπουργέ και
εκεί µπροστά στα τοπικά µέσα ενηµέρωσης αλλά και στον κόσµο,
είχατε δώσει τη διαβεβαίωση ότι θα υπάρχει απρόσκοπτη χρη-
µατοδότηση και συνέχιση του έργου. Δυστυχώς, αυτό δεν έγινε.
Μετά από µικρό χρονικό διάστηµα σταµάτησαν οι εργασίες. Βέ-

βαια, το ίδιο είχε συµβεί και όταν το συγκεκριµένο έργο το είχε
επισκεφθεί ο πρώην Πρωθυπουργός, ο κ. Καραµανλής, που είχε
κατεβεί εκεί µε ελικόπτερο. Πράγµατι και τότε ξανά το έργο στα-
µάτησε. Σήµερα η κατασκευάστρια εταιρεία µιλάει για ένα χρέος
που ξεπερνά τα 5 εκατοµµύρια ευρώ. Μπορούσε αυτό το έργο,
όπως είπα, να δώσει µία πνοή στην περιοχή.

Πρέπει, όµως, κάτω από αυτές τις συνθήκες τα λαϊκά στρώ-
µατα, οι φτωχοί αγρότες να βγάλουν συµπεράσµατα και να πά-
ρουν, πραγµατικά, την υπόθεση στα χέρια τους, να παλέψουν
για µια άλλη πολιτική, που θα υλοποιεί τέτοια έργα που µπορούν
να δώσουν µία ανάσα στην περιοχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αυτά πείτε τα στη
δευτερολογία σας, κύριε Μωραΐτη. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Ζητάµε, κύριε Υπουργέ, την άµεση χρηµατοδότηση του έργου,

να ξεκινήσουν οι εργασίες και να ξαναπροσληφθούν οι δεκάδες
εργαζόµενοι, που είναι αυτήν τη στιγµή στο δρόµο. Επίσης, ζη-
τάµε να πληρωθούν κάποιοι εργαζόµενοι οι οποίοι είναι απλήρω-
τοι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε το
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαο
Μωραΐτη. 

Ο κ. Ιωάννης Μαγκριώτης ως Υπουργός απαντά για τρία
λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Έχει δίκιο ο αγαπητός συνάδελφος. Τα έχω πει και άλλη φορά.
Πριν από µερικές µέρες τα είπαµε µε το συνάδελφο τον Ανδρέα
Μακρυπίδη. Όλοι οι Βουλευτές του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας
από όλα τα κόµµατα ενδιαφέρονται, γιατί, πράγµατι, είναι έργο
ζωτικής σηµασίας. Όπως είπε και ο αγαπητός συνάδελφος, επι-
σκέφθηκα και εγώ πέρυσι την περιοχή και το έργο και είδα από
κοντά την αναγκαιότητά του και την πρόοδο των εργασιών. 

Είναι γεγονός ότι το έργο ξεκίνησε στο τέλος της δεκαετίας
του 1990, στην προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Δυστυχώς,
η πρώτη εταιρεία που ανέλαβε το έργο πτώχευσε, ενώ το είχε
προχωρήσει λίγο, στο 10%. Επαναδηµοπρατήθηκε το Δεκέµβρη
του 2006. Δηµοπρατήθηκε µε εθνικούς πόρους. 

Εδώ ξεκίνησε το πρόβληµα, γιατί, όπως ξέρετε, πάντοτε οι
εθνικοί πόροι –δηλαδή το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων-
ήταν περιορισµένοι, ακόµα περισσότερο τα τελευταία χρόνια
λόγω της µεγάλης οικονοµικής κρίσης.

Όµως, θα σας πω ότι στα πεντέµισι χρόνια, η απελθούσα κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, ενώ είχε πιστοποιηθεί έργο 6,3
εκατοµµυρίων ευρώ, είχε δώσει 3,1 εκατοµµύρια ευρώ προς την
κατασκευάστρια εταιρεία, ενώ σε λιγότερο από δύο χρόνια µετά,
τον Οκτώβρη του 2009, η δική µας Κυβέρνηση, παρ’ όλη την οι-
κονοµική κρίση, έδωσε 10 εκατοµµύρια ευρώ στον κατασκευα-
στή για την πρόοδο του έργου και τις πιστοποιηµένες εργασίες.
Γι’ αυτό ακριβώς, επειδή το είχαµε σε απόλυτη προτεραιότητα,
απήντησα µε τόση σαφήνεια και τέτοια δεσµευτικότητα κατά την
επίσκεψή µου αλλά και κατά την απάντηση των ερωτήσεων.

Έχει κατασκευαστεί το 75% του φράγµατος και το 65% του
αρδευτικού δικτύου των πέντε χιλιοµέτρων περίπου της κεντρι-
κής και υψηλής περιοχής –τα ξέρετε καλύτερα εσείς- και είναι
έτοιµη να υπογραφεί η µελέτη για τις τοπογραφικές µελέτες και
εργασίες που χρειάζονται για την περιοχή του Κάτω Ξηρόµερου,
για να ολοκληρωθεί το δίκτυο. Τα χρήµατα αυτά, παρ’ ότι ήταν
δεσµευµένη η τοπική αυτοδιοίκηση να τα δώσει για τη µελέτη
της επέκτασης του δικτύου, δεν τα είχε και καθυστέρησε τον
αναδασµό. Αναλάβαµε εµείς, το κεντρικό Υπουργείο, µε 950.000
ευρώ να χρηµατοδοτήσουµε αυτή τη µελέτη. Είναι και αυτό
δείγµα ότι δίνουµε βάρος και σηµασία. 

Θα ήθελα να σας πω ότι έχετε δίκιο, έχει σταµατήσει ο ανάδο-
χος. Δεν έχει να παίρνει 5 εκατοµµύρια ευρώ, αλλά έχει να παίρ-
νει 3,5 εκατοµµύρια ευρώ περίπου. Εκλήθη να πάρει 1,5
εκατοµµύριο ευρώ από τα 3,5 εκατοµµύρια ευρώ, που έχει να
πάρει. Από αυτά που δεν υπάρχουν, βρήκαµε 1,5 εκατοµµύριο
ευρώ, για να δώσουµε, διότι θεωρούµε το έργο ζωτικής σηµα-
σίας, όπως πολύ σωστά λέτε. Δυστυχώς, δεν µπορεί να τα πάρει,
γιατί ο κατασκευαστής δεν µπορεί να πάρει φορολογική ενηµε-
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ρότητα. 
Εκεί είµαστε αυτή τη στιγµή. Τα χρήµατα υπάρχουν, τουλάχι-

στον περίπου το 40% από αυτά που οφείλουµε. Κατά προτεραι-
ότητα χρηµατοδοτούµε αυτό το έργο. Περιµένουµε να έρθει να
τα πάρει για να πληρώσει και τους εργαζόµενους. Θα συνεχί-
σουµε να προσπαθούµε για αυτό το έργο.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Μαγκριώτη.

Ο συνάδελφος κ. Νίκος Μωραΐτης από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, από την απάντησή
σας πραγµατικά έρχονται στην επιφάνεια τεράστιες και εγκλη-
µατικές ευθύνες και της σηµερινής Κυβέρνησης, αλλά και της
κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας. 

Πάνω από όλα, αυτό που τονίσαµε και στην πρωτολογία, είναι
ότι υπάρχουν ευθύνες και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, γιατί αυτό
το έργο πραγµατικά σκοντάφτει πάνω στην πολιτική της Ευρω-
παϊκής Ένωσης για τη συρρίκνωση του αγροτικού τοµέα, παρά
τους πανηγυρισµούς, τις διαβεβαιώσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας
Δηµοκρατίας, αλλά και των άλλων κοµµάτων του ευρωµονόδρο-
µου, ότι τα κοινοτικά κονδύλια, τα Κοινοτικά Πλαίσια Στήριξης,
θα έκαναν τέτοια έργα που θα ανακούφιζαν τους αγρότες και θα
µείωναν το κόστος παραγωγής. 

Βέβαια, αυτό δεν έγινε. Και αυτό που λέτε ότι είναι ευθύνη της
κατασκευάστριας εταιρείας, που δεν µπορεί να πάρει φορολο-
γική ενηµερότητα, λίγο αφορά τον κόσµο. Τον κόσµο σήµερα τον
αφορά το ότι αυτό το συγκεκριµένο έργο έχει σταµατήσει.

Κύριε Υφυπουργέ, ακούστε. Πράγµατι, οι εργασίες έχουν φτά-
σει σε αυτό το σηµείο που είπατε, δηλαδή στο 75% και στο 65%
και για το αρδευτικό και σε ό,τι αφορά το φράγµα. Όµως, είναι
σίγουρο και από διαβεβαιώσεις των τεχνικών ότι αν περάσει ο
χειµώνας, θα υποστούν ζηµιές κάποιοι τοίχοι αντιστήριξης του
έργου, πραγµατικά θα έχουµε ζηµιές και θα πάνε στράφι κάποια
χρήµατα. 

Γι’ αυτό πρέπει αυτήν τη στιγµή να ξεκινήσουν άµεσα οι εργα-
σίες.  Βέβαια, η κατασκευάστρια εταιρεία µιλάει για άλλα πράγ-
µατα. Λέει ότι τα χρήµατα που της οφείλει το Υπουργείο είναι
κατά πολύ περισσότερα, αλλά, όπως είπα, αυτό, λίγο αφορά τον
κόσµο. Πρέπει να συνεχιστεί αυτό το έργο. Βέβαια, εµείς θεω-
ρούµε ότι η καπιταλιστική οικονοµική κρίση είναι η αφορµή και
δεν είναι η αιτία. Η αιτία είναι πράγµατι ότι όλα αυτά τα χρόνια,
τέτοια έργα σκόνταφταν, όπως ανέφερα, πάνω σ’ αυτήν την αν-
τιαγροτική πολιτική, γιατί, δυστυχώς, σε αυτήν την περιοχή είναι
ακαλλιέργητος όλος ο κάµπος, ο οποίος πρόκειται να αρδευτεί,
αλλά και άλλες εκτάσεις του συγκεκριµένου έργου.

Εµείς πιστεύουµε ότι οι φτωχοµεσαίοι αγρότες της περιοχής
–και ιδιαίτερα, όπως ανέφερα, αυτής της φτωχής περιοχής- πρέ-
πει να αναλάβουν πρωτοβουλίες και να παλέψουν για µία άλλη
πολιτική, µία φιλοαγροτική πολιτική, η οποία πραγµατικά θα είναι
προς όφελός τους.

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
θα στηρίξει τους αγώνες τους και ζητά άµεσα να ξεκινήσει αυτό
το έργο. 

Διότι, όπως ανέφερα, εγκυµονεί σοβαρό κίνδυνο –δεν ξέρω αν
είστε ενήµερος- αν δεν γίνουν κάποια έργα, θα έχουµε ζηµιές το
χειµώνα, οι οποίες, δυστυχώς θα φορτωθούν στις πλάτες του ελ-
ληνικού λαού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

Ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ.
Ιωάννης Μαγκριώτης έχει το λόγο για τρία λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.

Καταλαβαίνω την αγωνία του αγαπητού συναδέλφου, τη
συµµερίζοµαι και όπως τόνισα ήδη είναι έργο απόλυτης προτε-
ραιότητας για την Κυβέρνησή µας, γι’ αυτό και διαθέσαµε τα 10
εκατοµµύρια σε λιγότερο από δύο χρόνια από εθνικούς πόρους
για το έργο αυτό και 950 χιλιάδες ευρώ για τη µελέτη του
αρδευτικού δικτύου στο Κάτω Ξηρόµερο. Η µελέτη αυτή θα έχει
ολοκληρωθεί µέχρι το τέλος του 2012 και θα είναι έτοιµο για
δηµοπράτηση και αυτό το έργο συνολικού ύψους 20 εκατοµ-

µυρίων. 
Συνολικά, φράγµα και αρδευτικό, θα ξεπεράσουν τα 40

εκατοµµύρια ευρώ αµιγώς από εθνικούς πόρους και είναι πολύ
σηµαντική αυτή η προσπάθεια. 

Ήδη, πρέπει να ξέρετε, ο ανάδοχος έχει πάρει 5 εκατοµµύρια
ευρώ συµπληρωµατική σύµβαση, γιατί υπήρξε και κατολίσθηση
το 2009 -όπως θα θυµάστε- κατά τη διάρκεια των χωµατουργικών
εργασιών, όπως και συµπληρωµατικές εργασίες που προέκυψαν,
λόγω τροποποίησης των συνθηκών στράγγισης και προστασίας
του φράγµατος.  

Τέλος, θα ήθελα να σας πω, ότι δεν εξαρτάται τώρα από την
Κυβέρνηση. Η Κυβέρνηση έχει τα χρήµατα, δεν τα έχει όλα
βέβαια, αλλά έχει το 50%, από τις πιστοποιηµένες εργασίες.
Πιστεύω ότι όσο κι αν δεν εκτιµάτε αυτήν την Κυβέρνηση, την
εκτιµάτε περισσότερο από τον εργολάβο, φαντάζοµαι και στα
αιτήµατα του οποίου αναφερθήκατε. Σας λέω, λοιπόν, µε κάθε
σαφήνεια: οι υπηρεσίες είναι εδώ. Οι εργαζόµενοι σ’ αυτές τις
υπηρεσίες µας πιστοποιούν ότι είναι περίπου 3,5 εκατοµµύρια οι
πιστοποιηµένες εργασίες. Τώρα, αν ο εργολάβος θέλει να βάλει
κι άλλα, όπως συνήθως κάνουν πολλοί εργολάβοι για να
φουσκώνουν τα έργα, είναι δικαίωµά του, αλλά αυτές είναι
πιστοποιηµένες εργασίες. Το τονίζω κι είµαι πολύ συγκεκριµένος.
Το 1,5 εκατοµµύριο ήταν έτοιµο να έρθει να το πάρει, εκκλήθη
και δεν µπόρεσε να πάρει φορολογική ενηµερότητα από τις
αρχές, όπως ο νόµος ορίζει, για να πάρει τα χρήµατα. 

Συνεπώς, δεν είναι στο χέρι της Κυβέρνησης αυτή τη στιγµή.
Ασφαλώς οι υπηρεσίες ασχολούνται για να βρουν λύση. Δεν
σηκώνουν τα χέρια, γιατί θέτετε ένα θέµα, το οποίο θα δούµε κι
είναι πολύ σηµαντικό όσον αφορά το χειµώνα και τις δυσκολίες
που µπορεί να έχει το έργο. Δεν θα το αφήσουµε έτσι. Σε κάθε
περίπτωση, το έργο θα χρηµατοδοτηθεί και θα ολοκληρωθεί,
παρ’ όλες τις καθυστερήσεις και τις δυσκολίες που έχει και που
πολύ σωστά επισηµάνατε και που πολύ σωστά, κι εσείς κι όλοι
οι συνάδελφοι της περιοχής, διεκδικούν. Είµαστε µαζί σας,
είµαστε κοντά σας και κάνουµε κάθε προσπάθεια. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Υφυπουργέ.
Κύριε Μωραΐτη πάντως για τον τόνο των Αχυρών, έχει έρθει

από την Κοινοβουλευτική Οµάδα. Έτσι µάθαµε όλοι ότι είναι το
φράγµα Αχυρών του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας. 

Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 65/11-10-2011 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Τσαµπίκας Ιατρίδη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και
Τουρισµού, σχετικά µε την κατάργηση του Οικοτροφείου της
Ανώτερης Σχολής Τουριστικής Εκπαίδευσης Ρόδου (ΑΣΤΕΡ) και
την ενδεχόµενη συγχώνευση της Σχολής µε την αντίστοιχη του
Αγίου Νικολάου Κρήτης.

Το λόγο έχει η κ. Τσαµπίκα Ιατρίδη για να αναπτύξει την
ερώτησή της, για δύο λεπτά. 

ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Κύριε Πρόεδρε, όπως ασφαλώς γνωρί-
ζει και ο παριστάµενος Υφυπουργός, κ. Νικητιάδης, η Ανώτερη
Σχολή Τουριστικών Επαγγελµάτων Ρόδου είναι η πρώτη σχολή
του είδους, που ιδρύθηκε στην Ελλάδα το 1956. Λειτουργεί στα
πρότυπα της διεθνούς φηµισµένης σχολής της Λωζάννης και
µέχρι σήµερα λειτουργεί µε ειδικό πρόγραµµα, το οποίο περι-
λαµβάνει πρακτική άσκηση, κατά τη διάρκεια τόσο των χειµερι-
νών εξαµήνων όσο και κατά την καλοκαιρινή περίοδο σε µεγάλες
ξενοδοχειακές µονάδες.

Δεν είναι τυχαίο, άλλωστε, ότι ένα µεγάλο ποσοστό διευθυν-
τών ξενοδοχείων προέρχονται από την ΑΣΤΕΡ. Με απόφασή του,
στις 12/9/2011, το Διοικητικό Συµβούλιο του ΟΤΕΚ προχώρησε
στην κατάργηση του οικοτροφείου της Σχολής προκαλώντας ση-
µαντικά προβλήµατα, όχι µόνο στους ενενήντα πρωτοετείς φοι-
τητές, οι οποίοι την επέλεξαν φέτος για το επίπεδο των σπουδών
της Σχολής, αλλά και για το οικοτροφείο, και για τους εκατό πε-
ρίπου φοιτητές του Β’ και Γ’ έτους.

Θυµίζουµε εδώ ότι οι οικογένειες έχουν κάνει τον προϋπολο-
γισµό τους και η κατάσταση αυτή ανατρέπει τον όποιο προγραµ-
µατισµό, ειδικά σε µία δύσκολη οικονοµική συγκυρία. 

Βέβαια, νέες ανακοινώσεις από τους αρµόδιους, οι οποίες
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έχουν δηµοσιευθεί σε τοπικά µέσα ενηµέρωσης, µιλούν για µε-
τατροπή του οικοτροφείου σε φοιτητική εστία. Παρ’ όλα αυτά,
αυτές οι δηλώσεις είναι συγκεχυµένες, αλλά και αντιφατικές µε-
ταξύ τους. Μάλιστα, σήµερα δηµοσιεύτηκε σε τοπική εφηµερίδα
συνέντευξη του Διευθυντή της ΑΣΤΕΡ ότι δεν θα κλείσει το οικο-
τροφείο, αλλά ότι η λειτουργία του θα αναπροσαρµοστεί. Την
ίδια στιγµή, στην ίδια τοπική εφηµερίδα πρώην καθηγητές και
στελέχη της ΑΣΤΕΡ µε επιστολή τους κρούουν τον κώδωνα του
κινδύνου για το ίδιο ζήτηµα.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, έντονη είναι και η φηµολογία για την
κατάργηση της ΑΣΤΕΡ και η επικείµενη συγχώνευσή της µε την
αντίστοιχη Σχολή του Αγίου Νικολάου στην Κρήτη, γεγονός που
εφ’ όσον συµβεί, θα αποτελέσει και την ολοκλήρωση µιας πολι-
τικής από τη µεριά της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, η οποία έχει
οδηγήσει σε πρωτοφανή απαξίωση τη Δωδεκάνησο. 

Πιστεύω ότι θα έχουµε την ευκαιρία απόψε να ακούσουµε τον
κύριο Υπουργό να ξεκαθαρίζει την κατάσταση και να καθησυχά-
ζει την εύλογη αγωνία, τόσο των κατοίκων της Ρόδου, των φοι-
τητών, όσο και των επαγγελµατιών του τουρισµού.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κυρία Ιατρίδη.
Το λόγο έχει για τρία λεπτά ο Υπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού κ. Νικητιάδης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και

Τουρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Επιτρέψτε µου να εξάρω την πρωτοβουλία της συναδέλφου,

η οποία είναι λογική, προέρχεται από τη Ρόδο, την εκλογική της
περιφέρεια. Όµως, πιστεύω πως αντιλαµβάνεται ότι την ίδια ευαι-
σθησία έχω και εγώ, γιατί προέρχοµαι από την ίδια περιοχή. Εί-
µαστε και οι δύο Δωδεκανήσιοι. 

Πρέπει να πω ότι η Ανώτερη Σχολή Τουριστικών Επαγγελµά-
των της Ρόδου, όπως και αυτή του Αγίου Νικολάου της Κρήτης,
πράγµατι υπήρξαν Σχολές πρότυπα, υπήρξαν Σχολές που απο-
τελούν δείγµατα γραφής στο χώρο της παιδείας εν γένει, αλλά
και ειδικότερα στο χώρο της τουριστικής παιδείας. Είναι γνωστό
ότι δεκάδες, εκατοντάδες ξενοδοχεία σε ολόκληρη τη χώρα δι-
ευθύνονται σήµερα από άτοµα που είναι απόφοιτοι της ΑΣΤΕΡ ή
της ΑΣΤΕΑΝ, της Τουριστικής Σχολής του Αγίου Νικολάου. Θέ-
λουµε, ευελπιστούµε και καταβάλλουµε κάθε προσπάθεια, προ-
κειµένου να βελτιώσουµε και τις επιδόσεις τις αποδόσεις και των
δύο αυτών Σχολών. 

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση, εµείς ήδη επεξεργαζόµαστε ένα
ολοκληρωµένο σχέδιο, το οποίο πιστεύω ότι πολύ γρήγορα θα
µπορέσουµε να δώσουµε στη δηµοσιότητα. Πρόκειται για ένα
σχέδιο, µε το οποίο µετεξελίσσεται συνολικώς ο Οργανισµός
Τουριστικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης και γίνεται ένα σύγ-
χρονο διεθνές ίδρυµα παροχής γνώσεων γύρω από το χώρο του
τουρισµού. 

Βεβαίως, σ’ αυτό το πλαίσιο οι προτάσεις που επεξεργαζόµα-
στε κατευθύνονται στο να µετατραπούν και η ΑΣΤΕΡ και η
ΑΣΤΕΑΝ της Κρήτης σε δύο τριτοβάθµιες σχολές, αυτό που
πραγµατικά αποτελεί για πάρα πολύ µεγάλο χρονικό διάστηµα
επιθυµία χιλιάδων ατόµων γύρω από τον τουρισµό, αλλά παραλ-
λήλως αποτελεί και κάλυψη µιας πραγµατικής ανάγκης που έχει
η χώρα µας, για να µπορεί επιτέλους να παρέχει γνώσεις και πτυ-
χίο τριτοβάθµιας εκπαίδευσης. Και αυτό, για µια χώρα που κινεί-
ται γύρω από τον τουρισµό σε πάρα πολύ µεγάλα ποσοστά.
Άλλωστε και οι φετινές επιδόσεις στον τουριστικό τοµέα έρχον-
ται να προσθέσουν στην ανάγκη που υπάρχει, προκειµένου να
έχουµε αντίστοιχες σχολές. 

Βεβαίως, στο ειδικότερο ερώτηµα που τίθεται σε σχέση µε το
οικοτροφείο, πρέπει να σας πω ότι οι οποιεσδήποτε αλλαγές, εκ
των πραγµάτων κινούνται εντός των δηµοσιονοµικών πλαισίων
και συνθηκών που αντιµετωπίζει η χώρα µας, αλλά όχι µόνο. 

Πρέπει, δηλαδή, να σας πω ότι ακόµα και η Σχολή της Λοζάνης
πια, την οποία ορθώς επικαλείστε, γιατί αποτελεί µια Σχολή παγ-
κοσµίως γνωστή, την οποία αξίζει να παρακολουθούµε και να αν-
τιγράφουµε πολλές φορές για όσα κάνει, δεν έχει υποχρεωτικό
οικοτροφείο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υφυπουργού)
Φαίνεται, δηλαδή, ότι τα οικοτροφεία που λειτουργούν κατά

υποχρέωση εντός αυτών των σχολών αποτελούν έναν παλαιό
θεσµό, έναν αναχρονιστικό θεσµό που θα πρέπει να αλλάξουµε
µε κάτι διαφορετικό. 

Επειδή, όµως, βλέπω ότι παρήλθε ο χρόνος, στη δευτερολογία
µου θα σας πω ειδικότερα για την Τουριστική Σχολή της Ρόδου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η κ. Ιατρίδη, Βου-
λευτής Δωδεκανήσου  από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση,  έχει
το λόγο. 

ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Κύριε Πρόεδρε, πραγµατικά ξεκινώ µε
την ευχή ο συµπατριώτης µου Δωδεκανήσιος Υφυπουργός να
καταφέρει, µε την αγάπη που δείχνει για τον τόπο µας, πραγµα-
τικά αυτές οι σχολές να  αναβαθµιστούν και να ενταχθούν στο
πλαίσιο της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης γενικότερα, διότι όντως
είναι πάγιο αίτηµα όλων των µονίµων κατοίκων εκεί και κυρίως,
λόγω της διαχρονικής συµβολής που έχουν αυτές οι τουριστικές
σχολές στον τουρισµό γενικότερα. 

Όσον αφορά στο οικοτροφείο για το οποίο γίνεται λόγος σή-
µερα, δεν ξεχνάµε ότι στηριζόµαστε σε αναχρονιστικές πολιτικές
ή σε παλαιότερες µεθόδους.  Το οικοτροφείο, όµως, αποτελεί
µέρος της εκπαιδευτικής διαδικασίας. 

Θα ήθελα, όµως, να πω ότι, έως ότου ολοκληρωθεί η µελέτη
και δούµε τι µέλει γενέσθαι µε τις σχολές αυτές, είναι πολύ ση-
µαντικό να πούµε ότι τα τελευταία χρόνια η ΑΣΤΕΡ αντιµετωπίζει
ποικίλα προβλήµατα. Σήµερα που µιλάµε όχι µόνο δεν έχουν
προχωρήσει οι απαραίτητες προσλήψεις του εκπαιδευτικού προ-
σωπικού, αλλά όποτε και αν γίνουν αυτές, εκτιµάται ότι θα είναι
µειωµένες κατά 50%. Επόµενο είναι να υπάρχει µεγάλη καθυστέ-
ρηση στην έναρξη της σχολικής χρονιάς. 

Θυµίζω ότι σήµερα  είναι 17 Οκτωβρίου και απ’ όσο έχω πλη-
ροφορηθεί δεν έχει καν γίνει η προκήρυξη και όποτε αυτή και αν
γίνει, θα απαιτηθεί ένας επιπλέον µήνας, προκειµένου να τοπο-
θετηθούν οι εκπαιδευτικοί. 

Παράλληλα, υπάρχουν σηµαντικά προβλήµατα στη λειτουργία
της σχολής σε ό,τι αφορά τα βιβλία και γενικά το εκπαιδευτικό
υλικό, ακόµη και στην παροχή των απαραίτητων υλικών για τη
λειτουργία των εργαστηρίων της σχολής. Αυτή είναι µια πραγ-
µατικότητα, που, κατά τη γνώµη µου, δεν σηκώνει εξωραϊσµούς. 

Τα προβλήµατα που αναφέρω, ασφαλώς, όπως είπαµε και
προηγούµενα, τα γνωρίζει ο κύριος Υπουργός. Μάλιστα, είχα την
ευκαιρία να συναντήσω τους καθηγητές της σχολής στο γραφείο
µου στη Ρόδο και η περιγραφή της κατάστασης της σχολής δεν
τιµά ένα Υπουργείο, το οποίο είναι επιφορτισµένο µε την πρόοδο
του τουρισµού στη χώρα µας. Μακροπρόθεσµη πρόοδο δεν µπο-
ρούµε να έχουµε σε αυτήν τη χώρα, εάν δεν εκπαιδεύουµε άξια
στελέχη του τουρισµού και αν δεν επενδύσουµε στο ανθρώπινο
δυναµικό της χώρας µας. 

Θα ήθελα εδώ να τονίσω ότι σε απάντησή του το Υπουργείο
Πολιτισµού και Τουρισµού σε γραπτή ερώτησή µου το Φεβρουά-
ριο του 2011 δεσµεύτηκε για την αντιµετώπιση των προβληµά-
των αυτών. Όµως, δυστυχώς, δεν έχει γίνει ουσιαστικά τίποτα
µέχρι σήµερα. 

Τέλος, σε ό,τι αφορά την απάντηση του κυρίου Υπουργού για
το ενδεχόµενο της κατάργησης της ΑΣΤΕΡ και συγχώνευσής της
µε την αντίστοιχη του Αγίου Νικολάου Κρήτης, θέλω να επιση-
µάνω ότι ήδη από τον Οκτώβρη του 2010 η αρµόδια Υπουργός
Παιδείας κυρία Διαµαντοπούλου είχε προχωρήσει σε δηλώσεις
περί µειωµένου αριθµού εισακτέων φοιτητών, αφήνοντας έτσι
υπονοούµενα για τη συνέχιση της λειτουργίας της σχολής. Για
το θέµα αυτό είχα κάνει ερώτηση τον Οκτώβριο του 2010. 

Σε κάθε περίπτωση αντιλαµβάνοµαι ότι ο κύριος Υπουργός
πρέπει να αντιπαρέλθει την αλλοπρόσαλλη πολιτική του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών, αλλά και του Υπουργείου Παιδείας. Δεν ξέρω
αν θα τα καταφέρει. Το βέβαιο, όµως, είναι ότι µε τέτοιες προ-
σεγγίσεις ο τουρισµός µας και κυρίως η εκπαίδευση των στελε-
χών του δεν µπορεί να ταξιδέψει µακριά. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε την

κ. Τσαµπίκα Ιατρίδη.  
Ο Υφυπουργός  Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Νικητιάδης έχει
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το λόγο για τρία λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα αντιπαρέλθω τον χαρακτηρισµό της αλλοπρόσαλλης οικο-

νοµικής πολιτικής. Άλλωστε  είναι δίπλα µου και ο αρµοδιότερος
Υπουργός Οικονοµικών. Αντιλαµβάνεστε ότι αυτή η πολιτική για
εµάς αποτελεί τη µόνη πολιτική, για να σώσουµε τη χώρα. 

Για να έρθω, όµως, ξανά στα δύο ερωτήµατα που τίθενται µε
την επίκαιρη ερώτησή σας, κατ’ αρχήν, το κτηριακό συγκρότηµα
της ΑΣΤΕΡ, της ιστορικής, όπως λέµε, εµείς ΑΣΤΕΡ –είναι µια
ιστορική σχολή- θα συνεχίσει, όπως επί πενήντα πέντε ολόκληρα
χρόνια, να λειτουργεί  µε τον ίδιο τρόπο: Θα έχει τις ίδιες τάξεις.
Θα έχει τις ίδιες αίθουσες. Θα έχει τα ίδια εργαστήρια. 

Μάλιστα  φέτος, κυρία συνάδελφε –και πρέπει να αισθανόµα-
στε υπερήφανοι και οι δυο µας γι’ αυτό- θα έχει εκατόν πενήντα
σπουδαστές! Ρεκόρ! Από τριακονταπενταετίας δεν είχε τόσο µε-
γάλο αριθµό σπουδαστών! Μετά από τριάντα πέντε χρόνια η
ΑΣΤΕΡ έχει ξανά εκατόν πενήντα σπουδαστές  και αυτό είναι κάτι
ιδιαιτέρως σηµαντικό. 

Πέραν τούτου, πρέπει να σας πω ότι το οικοτροφείο, που εµείς
λέµε ότι δεν µπορεί να είναι υποχρεωτικής παραµονής, ήταν
µέχρι τώρα µόνο για τους πρωτοετείς και όχι για τους άλλους
υποχρεωτικής  παραµονής. Είχε υποχρέωση να παραµένει ο δευ-
τεροετής και ο τριτοετής πριν από δέκα πέντε χρόνια. Εδώ και
δεκαπέντε  χρόνια αυτή η υποχρέωση υπάρχει µόνο για τους
πρωτοετείς. 

Λέµε, λοιπόν, εµείς σήµερα ότι έρχονται εδώ οι καθηγητές.
Προσέξτε, είναι εισήγηση των καθηγητών και της ΑΣΤΕΡ και της
ΑΣΤΕΑΝ και των δύο αυτών ιστορικών σχολών και λένε ότι το οι-
κοτροφείο αποτελεί ένα θεσµό αναχρονιστικό. Πρέπει να αλλά-
ξει, πρέπει να γίνει κάτι διαφορετικό. Αυτό δεν σηµαίνει ότι θα
πει κάποιος ότι όπου υπάρχουν ανάγκες ή όπου εισήλθαν τώρα
φοιτητές, αυτό το χρόνο τουλάχιστον θα του στερηθεί η δυνα-
τότητα να διατρέφονται εντός της σχολής. Σε καµµία περίπτωση.

Λέµε όµως -κι αυτή είναι η εισήγηση των καθηγητών και αυτή
είναι και η εισήγηση και η επεξεργασία που γίνεται στο Διοικητικό
Συµβούλιο του ΟΤΕ- ότι πρέπει να αναζητήσουµε τρόπο να το
µετατρέψουµε σε µία σπουδαστική, σε µία φοιτητική εστία, όπως
άλλωστε λειτουργούν και σε ολόκληρο τον κόσµο. Θέλω ξανά να
τονίσω ότι στην Ελβετία, στη σχολή της Λωζάνης, ούτε κατά διά-
νοια σκέπτονται πια σήµερα να έχουν υποχρεωτικό οικοτροφείο
µέσα σε µία τουριστική σχολή. 

Επιπροσθέτως, πρέπει να σας πω ότι η ΑΣΤΕΡ θα συνεχίσει να
λειτουργεί µε τον ίδιο τρόπο που λειτουργούσε ως µία κορυφαία,
η κορυφαία σχολή µαζί µε την ΑΣΤΕΑΝ -για να µην τους στενα-
χωρήσουµε τους φίλους µας από την Κρήτη -γιατί είναι εξίσου
µία σηµαντική σχολή η ΑΣΤΕΑΝ, όπως είναι και η ΑΣΤΕΡ. Δεν
υπάρχει καµµία απολύτως σκέψη, κανένας προβληµατισµός,
καµµία συζήτηση δεν έχει γίνει για συγχώνευσή της, για κατάρ-
γησή της, για µεταφορά της οπουδήποτε αλλού. Στη Ρόδο ήταν,
στη Ρόδο θα είναι. ΑΣΤΕΡ λεγόταν, στο ΑΣΤΕΡ το τελευταίο «Ρ»
είναι της Ρόδου. Εκεί θα παραµείνει. Άλλωστε, κι εγώ και εσείς
είναι βέβαιο ότι θα αγωνιστούµε γι’ αυτό ακριβώς.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πάρα πολύ, κύριε Νικητιάδη. Μπορείτε πια να τη λέτε και
«Αστέρω» µε τόσα καλά πράγµατα που είπατε. 

Τώρα θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 69/11-10-2011 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θοδόξου Συναγερµού και Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης κ. Άγγελου
Κολοκοτρώνη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη διαρροή
εισοδηµάτων προς Βουλγαρία και Σκόπια εις βάρος των παρα-
µεθόριων περιοχών της Βορείου Ελλάδος.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Παντελής Οικονόµου.

Κύριε Κολοκοτρώνη, σας ακούµε για δύο λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είµαι βέβαιος ότι γνωρίζει πολύ καλά και ο αρµόδιος παριστά-

µενος Υπουργός ότι πληθύνονται καθηµερινά, κύριε Πρόεδρε, οι
φωνές διαµαρτυρίας εµπόρων και βιοτεχνών της περιοχής Μα-

κεδονίας και Θράκης από το γεγονός ότι καθηµερινά πολλοί κα-
ταναλωτές µεταβαίνουν κυρίως στα Σκόπια και στη Βουλγαρία,
ώστε να προµηθευτούν από εκεί φθηνότερα καύσιµα, είδη ρου-
χισµού, υγειονοµικό υλικό, ακόµη πηγαίνουν εκεί και για την πα-
ροχή ιατρικών υπηρεσιών, όλα αυτά που συνήθως, όµως, όπως
έχει καταγγελθεί, δεν πληρούν ούτε τους υγειονοµικούς κανόνες
ούτε βρίσκονται σε συνάρτηση µε όσα η Ευρωπαϊκή Ένωση προ-
βλέπει στις περιπτώσεις αυτές.

Αποτέλεσµα του γεγονότος αυτού, κύριε Υπουργέ -όπως πι-
στεύω ότι το γνωρίζετε καλά- είναι ότι χάνονται από την ελληνική
αγορά µηνιαίως 15 εκατοµµύρια ευρώ. Πέραν αυτού, Βούλγαροι
γυρολόγοι περιέρχονται διάφορα σπίτια στην περιοχή της Βό-
ρειας Ελλάδας και πωλούν εκεί φθηνότερα διάφορα είδη. Μάλι-
στα, σε ένα περιοδικό διάβασα σήµερα ότι κυρίως διαθέτουν
ψωµί σε χαµηλότερες τιµές απ’ ότι διατίθεται από τους Έλληνες
παραγωγούς. 

Εκτός αυτού, οι επιπτώσεις, κύριε Υπουργέ, από την κατά-
σταση αυτή έχουν οδηγήσει µέσα σε µία διετία, σύµφωνα µε επί-
σηµα στοιχεία των επιµελητηρίων, στο να κλείσουν επτακόσια
πρατήρια βενζίνης. Επίσης, οι επιχειρήσεις που υπάρχουν στη
Βόρεια Ελλάδα, σε σχέση µε τα προϊόντα που ήδη ανέφερε, δη-
λώνουν µέσω των εργατικών κέντρων και άλλων υπηρεσιών ότι
χάνουν από τον τζίρο τους το 50%, ενώ η ανεργία στην περιοχή
κυµαίνεται µεταξύ 30% και 40%.

Ερωτώ λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, τον αρµόδιο Υπουργό αν προ-
τίθεται να λάβει τα µέτρα εκείνα που θα ανασχέσουν αυτό το
κύµα των καταναλωτών προς άλλες βορειότερες και «φθηνότε-
ρες» εντός εισαγωγικών, γιατί για να µεταβεί εκεί κάποιος πρέπει
να καταναλώσει καύσιµα και όλα αυτά, χώρες.

Επίσης, αν αποδέχεται το αίτηµα των Επιµελητηρίων της πε-
ριοχής να µειώσει τον φόρο των καυσίµων κατά 15 λεπτά.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Κολοκοτρώνη. 
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Παν-

τελής Οικονόµου. 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ και τον κύριο συ-
νάδελφο για την εξαιρετικά εύστοχη ερώτησή του. 

Είναι γεγονός ότι υπάρχει σοβαρό θέµα. Στην πρωτολογία µου
θα περιοριστώ να αντιµετωπίσω το ερώτηµα αν ανταποκρινόµα-
στε στο αίτηµα που υπάρχει από τους φορείς των αντίστοιχων
περιοχών για καλύτερη αστυνόµευση.

Θα σας πω εν τάχει, τι έχει γίνει µόνο τους τελευταίους τρεις
µήνες. Αυτό βέβαια δεν σηµαίνει ότι δεν έχει γίνει τίποτα και προ-
ηγούµενα. Και ευελπιστώ ότι στο µέλλον θα γίνουν ακόµα περισ-
σότερα.

Έχουµε προχωρήσει σε αναδιοργάνωση και των τελωνείων. Η
απόφαση για την τελική αναδιάρθρωση των µονάδων των τελω-
νείων είναι αυτήν τη στιγµή προς υπογραφή από τον Υπουργό,
από µένα δηλαδή. 

Επίσης και η αναδιάρθρωση και η ενίσχυση του ΣΔΟΕ µε τα
κατάλληλα µέσα για την αντιµετώπιση του διασυνοριακού λα-
θρεµπορίου, είναι σε πλήρη εξέλιξη αυτήν τη στιγµή. 

Οφείλω να πω, χωρίς να αναφέροµαι σε παρελθούσες περιό-
δους, ότι το ΣΔΟΕ είχε διολισθήσει σε µία κατάσταση γραφει-
οκρατικής υπηρεσίας του Υπουργείου, αντί να είναι µια µάχιµη
µονάδα, όπως πρέπει να είναι και όπως σιγά-σιγά αρχίζει να γί-
νεται.

Για τα τελωνεία θα σας πω πολύ συγκεκριµένα πράγµατα, τα
οποία θα παρακαλούσα να καταγράψετε. Καλό είναι ορισµένα
πράγµατα εφόσον γίνονται, να λέγονται κιόλας.

Το πρώτο είναι ότι ήδη στις 30 Σεπτεµβρίου τελείωσε η εκδή-
λωση ενδιαφέροντος για συστήµατα ιχνηλασιµότητας λαθραίων
ποτών και καπνού. Αυτό ήταν µια προεργασία που είχε γίνει από
τους προκατόχους µου, αλλά είναι γεγονός ότι επιταχύναµε. Πε-
ριµένουµε από το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους να τεθεί επι-
κεφαλής διαπρεπής νοµικός ούτως ώστε να γίνει η επιλογή. 

Το δεύτερο είναι ότι ήδη έχουµε προχωρήσει σε µια επανα-
συγκρότηση επιτροπής -η οποία υπήρχε παλαιότερα, αλλά είχε
διαλυθεί- για την προµήθεια δύο αυτοκινούµενων συστηµάτων
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ελέγχου µε ακτίνες «Χ». Το παράδοξο είναι ότι στα τελωνεία τέ-
τοια συστήµατα δεν υπάρχουν. Ο έλεγχος δηλαδή, περιορίζεται
σε φυσικό έλεγχο των φορτηγών, ο οποίος προφανώς είναι δειγ-
µατοληπτικός και σε περίπτωση που υπάρχει και διαφθορά τε-
λωνειακών υπαλλήλων, είναι και πιθανό να µη συλλαµβάνεται η
ύλη.

Το τρίτο είναι ότι έξι σταθερά συστήµατα µε ακτίνες «Χ» στη
νέα διάρθρωση των τελωνείων -τα οποία θα είναι µεθοριακά βέ-
βαια- θα τοποθετηθούν για να παρακολουθούνται τα φορτηγά.

Τέλος υπάρχουν ηλεκτρονικά συστήµατα αυτόµατης καταγρα-
φής των οχηµάτων που περνάνε, για τα οποία υπάρχει προεργα-
σία αυτήν τη στιγµή, να τοποθετηθούν κατά µήκος των οδών
ούτως ώστε να παρακολουθούν. 

Αυτήν τη στιγµή που µιλάµε, εργάζονται άνθρωποι γι’ αυτό και
εντός των εποµένων ηµερών θα γίνει προκήρυξη για συστήµατα
ηλεκτρονικής παρακολούθησης των βυτιοφόρων, δηλαδή ηλε-
κτρονικά βύσµατα επί των βυτίων θα επιτρέπουν σε κεντρικούς
υπολογιστές να παρακολουθούν την κίνηση. 

Αυτά όσον αφορά το αίτηµα των φορέων για καλύτερη αστυ-
νόµευση. Νοµίζω ότι µέχρι τον Ιούνιο του 2012 –βάζω και συγκε-
κριµένο χρονοδιάγραµµα- όλα αυτά που δεν υπήρχαν µέχρι
χθες, θα είναι σε λειτουργία. Βεβαίως, οι συνέπειες θα είναι θε-
τικές για την περιστολή του λαθρεµπορίου στις παραµεθόριες
περιοχές. 

Στη δευτερολογία µου θα σας πω περισσότερα, γιατί το θέµα
είναι πιο περίπλοκο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων και
η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας Τάξης και
Δικαιοσύνης καταθέτουν την έκθεσή τους στο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών: «Συνταξιοδοτικές ρυθµίσεις, ενιαίο µι-
σθολόγιο-βαθµολόγιο, εργασιακή εφεδρεία και άλλες διατάξεις
εφαρµογής του µεσοπρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρα-
τηγικής 2012-2015».

Εξαιρετικέ συνάδελφε, κύριε Άγγελε Κολοκοτρώνη, από τη Β’
Θεσσαλονίκης, έχετε το λόγο να δευτερολογήσετε για τρία
λεπτά, στην ερώτησή σας για τη διαρροή εισοδηµάτων προς τη
Βουλγαρία και τα Σκόπια, που ακούσαµε πριν λίγο, τον Αναπλη-
ρωτή Υπουργό κ. Οικονόµου να πρωτολογεί. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Αν µου επιτρέπετε να σας διορ-
θώσω, από την Α’ Θεσσαλονίκης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Από την Α’ Θεσσα-
λονίκης. Κάνετε πολύ καλά που µε διορθώνετε και εµφασάρω.

Ορίστε, κύριε Κολοκοτρώνη, σας ακούµε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε απόλυτη ει-

λικρίνεια θέλω να καταθέσω ότι σε πολύ µεγάλο ποσοστό µε έχει
ικανοποιήσει η απάντηση του αρµόδιου Υπουργού, ενός έµπει-
ρου πολιτικού ανδρός τον οποίο τιµώ.

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα µόνο να µου διευκρινίσετε –διότι ει-
λικρινά δεν πρόλαβα να το ακούσω καλά- αν δέχεστε αυτό που
σας προτείνουν οι αρµόδιοι φορείς, να µειώσετε κατά δεκαπέντε
λεπτά τις τιµές της βενζίνης, ώστε να παύσει αυτό το «κύµα» των
καταναλωτών που πάνε προς Βουλγαρία και Σκόπια προκειµένου
να αναζωπυρωθεί το ενδιαφέρον προς την τοπική αγορά η οποία
µάλιστα, όπως θα γνωρίζετε, έχει την πρόθεση να δηµιουργήσει
και ένα είδος παζαριού, ώστε εκεί να διατίθενται ορισµένα τοπικά
προϊόντα, ώστε να ξαναζωντανέψει η αγορά.

Νοµίζω ότι θα δεχθείτε µερικά ακόµα στοιχεία τα οποία πιθα-
νότατα θα γνωρίζετε, αλλά τα οποία αναφέρω για την ενηµέ-
ρωση της Εθνικής Αντιπροσωπείας. Από το τελωνείο των
Ευζώνων, κύριε Υπουργέ, βλέπουµε χίλια µε χίλια πεντακόσια αυ-
τοκίνητα καθηµερινά, σε ταξίδια-αστραπή να προµηθεύονται
τρόφιµα, ρουχισµό κλπ και µάλιστα πηγαίνουν και για ιατρικές
υπηρεσίες οι οποίες έχουν αµφισβητηθεί σε σχέση µε την απο-
τελεσµατικότητά τους. Άλλα εκατόν εβδοµήντα χιλιάδες αυτοκί-
νητα το µήνα περνούν προς τη Βουλγαρία αλλά και από το
τελωνείο Νίκης της Φλώρινας και οι τοπικές αγορές µε τον τρόπο
αυτό, έχουν αποδεκατιστεί. 

Δεν έχω κανένα δισταγµό να παραδεχθώ ότι το αρµόδιο
Υπουργείο βρίσκεται σε ετοιµότητα -σε σχέση µε το ζήτηµα αυτό
τουλάχιστον, δόξα τω Θεώ- αλλά θα επιµείνω στο καθοριστικής
σηµασίας αίτηµα της µείωσης των τιµών καυσίµων στην περιοχή,
που νοµίζω ότι αποτελεί το κυρίαρχο ζήτηµα και αυτό που θα
δώσει την πραγµατική λύση στο όλο πρόβληµα.

Σας ευχαριστώ θερµά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Κι εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Κολοκοτρώνη.
Ο Υπουργός κ. Παντελής Οικονόµου ολοκληρώνει µε τρίλεπτη

δευτερολογία.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Σας ευχαριστώ πολύ.
Δεν θα αποφύγω να τοποθετηθώ στο σηµείο που εγείρεται,

διότι µε την ευκαιρία της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης
φέτος, έχω την ευκαιρία να σας πω ότι µίλησα µε το Επαγγελµα-
τικό Επιµελητήριο της Φλώρινας για αρκετή ώρα, σε σηµείο που
παραξενεύτηκαν. Μου είπαν: «Έχετε καµµία σχέση µε τη Φλώ-
ρινα;». Όχι, δεν έχω σχέση, αλλά πράγµατι αυτή η ακριτική πε-
ριοχή βρίσκεται σε µία κατάσταση εκτάκτου ανάγκης κατά τη
γνώµη µου, δηλαδή η ύφεση δηµιουργεί συνθήκες εκτάκτου
ανάγκης. Βεβαίως, όπως ξέρετε, υπάρχουν και άλλα θέµατα εκεί,
µε τα ορυχεία τα οποία ακόµα δεν έχουν τεθεί σε λειτουργία,
αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι εµείς πρέπει να ολιγωρήσουµε,
επειδή υπάρχουν άλλου τύπου προβλήµατα. 

Μίλησα µε τον συνάδελφο κ. Ξυνίδη για την επίκαιρη ερώτησή
σας. Ο κ. Ξυνίδης έχει συναντηθεί κατ’ επανάληψη µε φορείς της
ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης, γιατί αντιµετωπίζουν κι εκεί
αντίστοιχο πρόβληµα. Είναι δύσκολο το θέµα, διότι πρώτα-
πρώτα σ’ ό,τι αφορά το ελληνικό κράτος, υπάρχει ένα ευρύτατο
φάσµα συναρµοδιοτήτων, παραδείγµατος χάριν κανόνες υγιει-
νής και ασφάλειας τροφίµων που αναφέρετε στην επίκαιρη ερώ-
τησή σας. Εδώ πρέπει να ενεργοποιούνται και ενεργοποιούνται
–αλλά χρειάζεται καλύτερη συνεργασία- εµπειρογνώµονες του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων. Το λαθρεµπό-
ριο είναι κυρίως ευθύνη του ΣΔΟΕ. Έχουν σταµατήσει και διά-
φορα φορτία µε λαθραίο τσιµέντο. Δεν ξέρω, αν το ξέρετε αυτό.
Είναι καινούργιο «φρούτο» αυτό µε το λαθραίο τσιµέντο, χύµα
τσιµέντο, το οποίο εν συνεχεία παρουσιάζουν ότι είναι συσκευα-
σµένο κ.λπ.. 

Για την πιστότητα των προϊόντων πρέπει να ασχολείται το
Υπουργείο Ανάπτυξης και επίσης και εξουσιοδοτηµένα όργανα
των περιφερειών και των δήµων, σύµφωνα µε τους νόµους που
εµείς έχουµε ψηφίσει και βεβαίως µε την ποσότητα και τη φύση
των εµπορευµάτων, τα τελωνεία που είναι κατ’ εξοχήν δική µου
αρµοδιότητα. Άρα έχουµε να λύσουµε ένα εσωτερικό θέµα, το
πώς οργανωνόµαστε καλύτερα σαν κράτος. Αυτό είναι το ένα. 

Το δεύτερο είναι το εξής το οποίο είναι πάρα πολύ σηµαντικό
και θέλω να σας το πω: Μεταξύ της Φλώρινας και της ανατολικής
Μακεδονίας και Θράκης, εκεί δηλαδή όπου από τη µία µεριά είναι
η FYROM και από την άλλη η Βουλγαρία, υπάρχει µία ουσιώδης
διαφορά.

Η FYROM είναι η FYROM. Είναι αυτό που είναι. Εκεί µπορείς
να εφαρµόσεις µια πολιτική άλφα που θα διευκολύνει. Η άλλη
περιοχή, όµως, είναι εσωτερικά σύνορα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Εγώ δεν είµαι εδώ αυτήν τη στιγµή για να ρητορεύσω κατά
της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή υπέρ οποιασδήποτε άλλης σχέσης.
Έχουµε όµως σοβαρή δυσκολία να αντιµετωπίσουµε τα προβλή-
µατα στις δυο περιοχές µε οµοιόµορφο τρόπο. 

Συνεπώς είναι στις σκέψεις µας και το θέµα των τιµών που θέ-
σατε -όπως και ευρύτερα- σε ένα βάθος δεκαπέντε, είκοσι,
τριάντα χιλιοµέτρων -δεν ξέρω πόσο χρειάζεται- και στη µια πε-
ριοχή και την άλλη να αντιµετωπίσουµε το ενδεχόµενο µιας δια-
φορετικής αντιµετώπισης των συναλλαγών, ευρύτερα. 

Δεν είµαι έτοιµος να πω τη φράση Ελεύθερη Ζώνη Συναλλα-
γών, γιατί αυτό είναι µια µεγάλη κουβέντα. Δεν είµαι σε θέση
αυτήν τη στιγµή να το πω ούτε καν ως σκέψη. Σας λέω όµως ότι
κάτι πρέπει να γίνει, διότι µπορεί και εµείς και η Βουλγαρία να εί-
µαστε µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά η πρώτη µας υπο-
χρέωση είναι απέναντι στον ελληνικό λαό και ιδιαίτερα απέναντι
σ’ αυτούς που κατοικούν στις παραµεθόριες περιοχές. 
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Θα είµαι πολύ σύντοµα στη διάθεσή σας. Θα σας παρακαλέσω
να επαναλάβετε τον έλεγχο µε γραπτή ερώτηση, ίσως όχι επί-
καιρη. Θα έχω πολύ πιο συγκεκριµένα πράγµατα να σας πω γι’
αυτό το µεγάλο θέµα που θίγετε πολύ σύντοµα. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

εξαιρετικά, κύριε Οικονόµου, γιατί είστε πάντα σε «grande forme»
να δίνετε τίµιες και ειλικρινείς απαντήσεις χωρίς να είναι κυνικές,
αλλά ρεαλιστικές και αισιόδοξες. 

Η τέταρτη µε αριθµό 68/11-10-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Παύλου Μαρκάκη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ανάγκη για άµεση αποκα-
τάσταση της ζηµιάς στο λιµάνι της Σκιάθου, δεν συζητείται λόγω
κωλύµατος Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 77/11-10-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Θεόδωρου Ιγνατιάδη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, σχετικά µε τη λειτουργία της Ακαδηµίας Εµπορικού
Ναυτικού Μακεδονίας στη Νέα Μηχανιώνα, δεν συζητείται λόγω
κωλύµατος Υπουργού και διαγράφεται. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19:37’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Τρίτη 18 Οκτωβρίου 2011 και ώρα
18:00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργα-
σία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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